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Uzasadniał to m.in. brakiem skuteczności letnią pracą w straży miejskiej, naświetlił 
i efektywności w podstawowych zadaniach. leśniańskim radnym zadania straży, praktykę 
Znaczącym zarzutem było też – według jej funkcjonowania, rozwiewał krążące mity i 
wnioskodawcy – skupianie się strażników na nieprawdy, odpowiadał na zadawane pytania. 
w y k r o c z e n i a c h  k o m u n i k a c y j n y c h .  W głosowaniu jawnym za przyjęciem 
Argumentem przeciwko istnieniu tej uchwały w sprawie likwidacji SM w Leśnej 
formacji była niemożność podołaniu było 7 radnych, przeciwko – 8.  W dalszej 
zadaniom przez zaledwie dwuosobową ekipę części sesji radni zaaprobowali wniosek, aby 
strażników. do sierpnia br. dokonać analizy działalności 
Kwestię Straży Miejskiej rozpatrywały SM w Leśnej, nakreślić wizję i kształt  jej 
komisje Rady, zasięgano opinii instytucji funkcjonowania.
nadrzędnych, wsłuchiwano się w opinie Burmistrz Leśnej Jan Surowiec po 
społeczne. głosowaniu wyraził zadowolenie, że 
Podczas sesji przewodniczący Rady powstanie komisja, która dokona analizy 
Miejskiej w Leśnej Walter Straszak odczytał działania Straży Miejskiej i wypracuje 
opinie władz zwierzchnich i kontrolnych nad wnioski, co do dalszych działań oraz 
l e ś n i a ń s k ą  f o r m a c j ą .  K o m e n d a n t  zaakcentował konieczność podejmowania 
wojewódzki Policji oraz powiatowy decyzji w sposób rozważny, na podstawie 
w Lubaniu uznali, że likwidacja dobrze wnikliwej analizy i oceny.
o c e n i a n e j ,  w ł a ś c i w i e  
funkcjonującej  straży może 
wpłynąć na pogorszenie stanu 
bezpieczeńs twa i  porządku 
publicznego w rejonie. 

Podczas sesji Rady Miejskiej w Leśnej 28 przed nią zadaniami.  Choć oceny pracy 
W. Straszak zaprosił też na lutową 

lutego 2012 roku głosowano m.in. nad strażników miejskich były różne, jedni 
sesję, na której miano podjąć 

uchwałą w sprawie likwidacji miejscowej chwalili ich za szybkie i energiczne działania, 
ostateczną decyzję, komendanta 

Straży Miejskiej. Stosunkiem głosów 8 do i n n i  w y t y k a l i  s k u p i a n i e  s i ę  n a  
Straży Miejskiej w Lubaniu 7 radni odrzucili ten projekt. najłatwiejszych zadaniach.
M a r i a n a  To k a r c z y k a  o r a z  

Straż Miejska w Leśnej utworzona została W listopadzie 2011 roku radny RM Cezary 
komendanta Komisariatu Policji 

jesienią 2007 roku. Formacja ta ciągle Ś wierczyński złożył na sesji w imieniu 
w  L e ś n e j  M a r k a  Z i ę b a l a .  borykała się z rotacją strażników, mimo to niezadowolonych mieszkańców wniosek 
M. Tokarczyk legitymujący się 20-generalnie dawała sobie radę z postawionymi o likwidację Straży Miejskiej w Leśnej. 

W sali Ośrodka Kultury i Sportu w Leśnej w Zgorzelcu, PTTK Lubań. Ze strony Urzędu przedmioty ochrony są 3 gatunki nietoperzy - konserwacja i ochrona obiektów 
odbyło się 20 lutego 2012 roku spotkanie Miejskiego w Leśnej – gospodarza oraz 1 siedlisko. (zabezpieczenie wejść, utrzymanie 
warsztatowe poświęcone planowi zadań warsztatów – uczestniczyli: Burmistrz Przewiduje się następujące działania mikroklimatu, ochrona) 
ochronnych obszaru Natura 2000, Leśnej Jan Surowiec, sekretarz Gminy ochronne: - gospodarka leśna bez zrębów zupełnych, 
dotyczącego sztolni w Leśnej. Krystyna Jarzyna, kierownik Referatu a preferująca cięcia częściowe 

Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa - odnowienia prowadzić pod osłoną górną 
i Ochrony Środowiska Sebastian Fronc. drzewostanu, 
Obszar chroniony w Leśnej obejmuje dwa - jak najmniejsza ingerencja w naturalnie 
kompleksy sztolni z czasów II wojny zachodzące procesy 
światowej: przy Fabryce Baworowo - gospodarować zgodnie z zasadami 
(3 sztolnie) i za Osiedlem przy drodze na 

w przypadku lasów będących rzadkimi lub 
Świecie (6 sztolni) oraz ich najbliższe 

zagrożonymi ekosystemami 
otoczenie. Przedmiotem ochrony na tym 

- wydłużyć czas odnowienia, 
terenie jest jedno z większych zimowisk 

-  o g r a n i c z y ć  e w e n t u a l n e  c i ę c i a  nietoperzy na Dolnym Śląsku.
pielęgnacyjne, sanitarne i odnowieniowe, Prezentacj i  k luczowych zagadnień 
- nie usuwać obumierającego i martwego związanych z ochroną tego terenu dokonał 

Uczestniczyli w nim przedstawiciele drewna. Tomasz Gottfried z Towarzystwa ”pro 
zainteresowanych stron, w tym m.in. Należy dodać, że Gmina Leśna ma ambitne Natura”.  W jej trakcie rozwinęła się 
z  R e g i o n a l n e j  D y r e k c j i  O c h r o n y  plany wykorzystania sztolni do celów ożywiona i wielowątkowa dyskusja na temat 
Środowiska, Regionalnej Dyrekcji Lasów turystycznych.zakresu ochrony obszaru chronionego, 
Państwowych, Starostwa Powiatowego Po debacie goście dokonali oglądu siedzisk zapisów i regulacji prawnych z tym 
w Lubaniu, Nadleśnictwa Świeradów, nietoperzy przy Fabryce Baworowo i w jej związanych.
Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej otoczeniu. W kompleksie zwanym „Sztolnie w Leśnej” 

Debata nad ochroną obszaru Natura 2000 w Leśnej

Straż Miejska pozostaje
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Od 5 marca br. rozpoczęły się 
dalsze roboty polegające na 
„Odtworzeniu i zabezpieczeniu 
l i n i i  b r z e g o w e j  P o t o k u  
Miłoszowskiego w km 1 + 310 – 
2+010”. 

W y k o n a w c ą  r o b ó t  j e s t  
Przedsiębiors two Mel ioracj i  
i Inżynierii Środowiska „Eko-Mel” 
sp. z.o.o. w Jeleniej Górze. Prace 
prowadzone są w oparciu o projekt 
wykonawczy sporządzony przez 
firmę „Replika” Sp. z o.o.

Termin zakończenia zadania 
wynikający z umowy – 28 września 
2012 r.

Zmiana na stanowisku 
redaktora naczelnego

W związku z  rezygnacją Joanny 
Marczyńskiej  z  funkcji  redaktora 
naczelnego „Panoramy Leśnej” funkcję 
tę objęła Anna Stelzer.

Bu r m i s t r z  L e ś n e j  Ja n  S u ro w iec  
dowiedziawszy się o tym fakcie stwierdził, 
że J. Marczyńska tworzyła gazetę wspólnie 
ze skromnym zespołem w początkowym, 
najtrudniejszym momencie. I sprawdziła 
się w tej roli. Za co Burmistrz jej serdecznie 
dziękuje.

Burmistrz ma nadzieję, że będzie ona nadal 
wspierać zespół redakcyjny, któremu – pod 
nowym kierownictwem – życzy dalszych 
sukcesów, w tym zwłaszcza pozytywnych 
ocen ze strony Czytelników. 

Kara nawet dożywotniego pozbawienia przeprowadzone zostały szczegółowe sąsiada, gdzie przy użyciu noża zadali mu 
wolności grozi dwóm mężczyznom, og lędz iny  zwłok .  Na  pods tawie  śmiertelne ciosy. Ich łupem padły pieniądze 
podejrzanym o zabójstwo na tle przeprowadzonych czynności oraz w kwocie … 58 złotych.
rabunkowym. Łupem sprawców padło zgromadzonego materiału policjanci Zatrzymani usłyszeli już zarzut zabójstwa. 
… 58 złotych. Decyzją sądu podejrzani wydziału kryminalnego lubańskiej Decyzją sądu, na wniosek prokuratury, 
zostali już tymczasowo aresztowani. komendy wspólnie z policjantami zas tosowano wobec  n ich  ś rodek  

z Komisariatu Policji w Leśnej ustalili, 17 lutego 2012 roku dyżurny Komendy zapobiegawczy w postaci tymczasowego 
a następnie zatrzymali dwóch 19 – latków, Powiatowej Policji w Lubaniu otrzymał aresztowania na trzy miesiące. Za 
podejrzewanych o zbrodnię zabójstwa. zgłoszenie od mieszkanki Świecia, przestępstwo zabójstwa grozi kara nawet 
W trakcie prowadzonych czynności o ujawnieniu zwłok mężczyzny – jej dożywotniego pozbawienia wolności
policjanci ustalili, iż sprawcy działając sąsiada. Na miejsce skierowano grupę Oficer prasowy KPP w Lubaniu
z powziętym zamiarem zabójstwa na tle dochodzeniowo – śledczą. Pod nadzorem st. asp. Anna Włoszczyk
rabunkowym, udali się do 63 – letniego Prokuratora Rejonowego w Lubaniu 

Po intensywnych opadach śniegu 
na ulicach Leśnej pojawili się 
skazani z Zakładu Karnego 
w  Z a r ę b i e .  P o m a g a l i  
w odśnieżaniu miasta.

Ich praca, dodajmy – całkowicie 
bezpłatna – to efekt starań 
Burmistrza Leśnej Jana Surowca. 
Skierowani zostali do pomocy 
pracownikom Przedsiębiorstwa 
Miejskiego SYNERGIA.  Skazani 
usuwali zwały śniegu z Rynku oraz 
o d ś n i e ż a l i  c h o d n i k i  n a  
ul. Sienkiewicza. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy zaprasza na bezpłatne konsultacje 
w Lubaniu zaprasza zarejestrowane grupowe, podczas których omówiony 
osoby bezrobotne, zainteresowane zostanie m.in.: regulamin przyznawania 
przyznaniem środków na podjęcie środków, zawartość formularza Wniosku 
działalności gospodarczej - do składania i sposób prawidłowego jego wypełnienia. 
wniosków. W konsultacjach przewiduje się udział 
Nabór wniosków rozpoczyna się z dniem przedstawiciela: Powiatowej Stacji 
30 marca 2012 r. Zasady rozpatrywania Sanitarno-Epidemiologicznej, Urzędu 
wniosków i  warunki  przyznania  Skarbowego i Zakładu Ubezpieczeń 
dofinansowania szczegółowo określa Społecznych. Miejscem konsultacji jest 
Regulamin, który dostępny jest na stronie: Powiatowy Urząd Pracy w Lubaniu, 

ul. Lwówecka 10, pok. Nr 8, I p. www.pupluban.pl lub w Powiatowym 
Szczegółowy terminarz oraz tematyka Urzędzie Pracy, pok. Nr 19, II p.
konsultacji dostępne są na stronie: Z uwagi na ograniczone środki finansowe, 
www.lesna.pl, w Referacie USC i Spraw wnioski niekompletne, nieprawidłowo 

sporządzone  będą  rozpa t rywane  Obywatelskich UM w Leśnej lub 
n e g a t y w n i e ,  d l a t e g o  D y r e k t o r  bezpośrednio w Powiatowym Urzędzie 
Powiatowego Urzędu Pracy    w Lubaniu Pracy w Lubaniu.

Zabójstwo w Świeciu

Środki na podjęcie
działalności gospodarczej

Pomagali
w odśnieżaniu

miasta

Kontynuacja
robót na Potoku
Miłoszowskim

DYSTRYBUCJA 
„PANORAMY LEŚNEJ”

Informujemy, że „Panoramę Leśnej” 
m o ż n a  o t r z y m a ć  b e z p ł a t n i e  
w kilkunastu miejscach na terenie 
miasta i gminy Leśna. Dla orientacji 
podajemy, gdzie nasz miesięcznik jest 
dostarczany. 

LEŚNA – MIASTO:
Biedronka, Leliwa Hotel, Wikt – 
Market, EKO –Market, Łużycki Bank 
Spółdzielczy, Apteka SALUS, Apteka 
SŁONECZNA, NZOZ SANITAS, 
NZOZ MEDITON, Sklep „WANDI” – 
Rynek, Urząd Miejski –Ratusz, Urząd 
Miejski - ul. Świerczewskiego, Urząd 
Miejski - ul. Sienkiewicza, OKiS, 
Biblioteka Publiczna, MGOPS. 

LEŚNA – GMINA:
Grabiszyce Średnie - sklep, Górne - 
sklep,
Kościelniki Górne Alchemia 
Liszkowski, Kościelniki Średnie - 
Sklep,
Miłoszów - PIANKA - sklep, 
Kalinowski - sklep,
Pobiedna - Sklep p. Lesisz za 
b. FATMĄ, Centrum - sklepy,
Smolnik - Sklep MIKA,
Stankowice - Sołtys,
Szyszkowa - Sklep,
Świecie - Centrum - sklep - świetlica, 
Wolimierz - Sklep koło kościoła,
Złotniki Lubańskie - Sklep w Rynku,
Złoty Potok - Sklep.
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P o k r y c i e  d a c h o w e  b u d y n k u  powodują  zjawisko wypalonej 
Przedszkola w Leśnej wymaga dziury. 
całkowitej  wymiany.  Remont  · Zas tosowano  zby t  ma łe  
wykonany był w 2005 r. i cały dach średnice rynien, nie doszukano się 
został pokryty blachą miedzianą. również koszy zbiornikowych 
Protokół końcowy został podpisany z blachy miedzianej, które 
w listopadzie 2005 r. bez uwag występują w kosztorysie. 
i usterek komisji odbierającej. 

· Poddasze budynku zostało 
Z posiadanych informacji wynika, 

w najwyższym stopniu narażone 
że od kilku lat, a więc w niedługim 

na skutki błędów, cała przestrzeń 
czasie po zakończonym remoncie, 

poddasza jest zawilgocona 
zaczęły pojawiać się coraz to większe 

zarówno elementy drewniane, jak 
zacieki na sufitach i ścianach budynku. 

i ceramiczne.
Ponadto Przedszkole chyba od 

· I s t n i e j e  k o n i e c z n o ś ć  kilkunastu lat boryka się z drugim 
natychmiastowej wymiany nawet problemem – brakiem odwodnienia 
n i e k t ó r y c h  e l e m e n t ó w  budynku i częstymi podtopieniami. 
k o n s t r u k c y j n y c h  d a c h u  Trzeba dodać, że w podtapianych 
i przebudowy gzymsów.”pomieszczeniach mieści sie kuchnia 

Pokrycie dachu z blachy miedzianej, i wszystkie pomocnicze pomieszczenia.
w y k o n a n e  z g o d n i e  z e  s z t u k ą  Z tymi problemami zapoznał sie 
budowlaną, powinno służyć nawet 300 Burmistrz Leśnej Jan Surowiec podczas 
lat (w dokumentacji założono 200). wizyt w Przedszkolu w ubiegłym roku. 
W tym przypadku po niecałych 7 latach W efekcie pod koniec 2011 r. zostało 
trzeba wykonywać zadanie od nowa. zlecone wykonanie orzeczenia stanu 
Niestety, nie były przeprowadzane technicznego budynku. 
p rzeg lądy  gwarancy jne ,  k tó re  

- Jakie wnioski wynikają z tego 
wskazywałyby pojawiające się sygnały 

orzeczenia?  – pytamy Monikę 
nieprawidłowo wykonanej inwestycji, 

Pawlińską, Kierownika Referatu 
a koszty naprawy lub usunięcia usterek 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
ciążyłyby na wykonawcy robót. 

Urzędu Miejskiego w Leśnej .
B u d y n e k  j e s t  p o d  o p i e k ą  – Orzeczenie wskazuje wiele przyczyn 

konserwatora zabytków, co na pewno i nieprawidłowości podczas realizacji 
n i e  u ł a t w i a  w y k o n y w a n i a  zadania w 2005 r., w tym m.in.: 
jakichkolwiek prac. Obecnie podjęte 

· „Bezpośrednio pod blachą 
zostały doraźne działania i prace 

z a w i l g o c o n ą  o d  s t r o n y  
zabezpieczające przed potencjalnym 

wewnętrznej nie stwierdzono 
zagrożeniem. 

żadnej warstwy oddzielającej 
Gmina ze swej strony przystąpi do blachę od desek drewnianych.  

oszacowanie kosztów wykonania 
· Nie doszukano się części zadania oraz dokona analizy prawnej 
materiałów i robót wykazanych tego problemu. Zarówno ponowny 
w kosztorysie. remont  dachu oraz wykonanie 
· System odwodnienia dachu odwodnienia i izolacji pionowej 
został wykonany z blachy fundamentów wymagają znacznych 
t y t a n o w o - c y n k o w e j .  nakładów finansowych, a środków na 
W przypadku dwóch metali miedź ten cel nie ma w budżecie gminy. 
i cynk lub miedź i żelazo Orientacyjny koszt szacuje się, na co 
w obecności wody powstają najmniej 500 tys. zł.
ogniwa galwaniczne, które 

Miał być szczelny 200 lat...
plonów, dane dotyczące składania 23 lutego br. odbyła się narada 
wniosków o zwrot podatku akcyzowego.sołtysów, której przewodniczyli 

Burmistrz Leśnej Jan Surowiec, K i e r o w n i k  R e f e r a t  G o s p o d a r k i  
Zastępca  Burmis trza  Leśne j  N i e r u c h o m o ś c i a m i  R o l n i c t w a  
Małgorzata Gut-Twardowska  oraz i   Ochrony Środowiska UM Sebastian 

Fronc zapowiedział przeprowadzenie Sekretarz Gminy Krystyna Jarzyna. 

W spotkaniu wzięli również udział: lustracja rowów gminnych przez 
Kierownik Refera tu  Gospodarki  pracowników referatu. 
N i e r u c h o m o ś c i a m i ,  R o l n i c t w a  Sekretarz Gminy Krystyna Jarzyna 
i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego poinformowała, że Komisja Wsi 
w Leśnej Sebastian Fronc, Kierownik i Rolnictwa rady Miejskiej chce 
Referatu Gospodarki Komunalnej zorganizować konkurs ”Sołtys Roku 
i Inwestycji UM Monika Pawlińska oraz Gminy Leśna”. Jego celem ma być 
pracownik tegoż Referatu Bożena Lassak, promowanie najbardziej aktywnych 
a także pracownik Referatu Finansowego sołtysów. Komisja przygotowała wersję 

roboczą regulamin tego konkursu, który UM Małgorzata Nachrebecka.
będzie rozpatrywany na sesji  w marcu br. Bożena Lassak przedstawiła informację o 
Rozstrzygnięcie konkursu i wręczenie dotychczasowym przebiegu zimowego 
nagród odbędzie się podczas dożynek u t r z y m a n i a  d r ó g .  M a ł g o r z a t a  
gminnych.Nachrebecka przekazała sołtysom 
Kierownik Refera tu  Gospodarki  komunikat o podatkach oraz informacje, 
Komunalnej i Inwestycji UM Monika kiedy będą wydawane nakazy dla 
Pawlińska przekazała informacje sołtysów i w jaki sposób należy rozliczać 
o zadania, które będą realizowane na się z kwitariuszy. 
terenach wsi. Będą to: modernizacja 

Przedstawicielom sołectw przekazano też 
świetlicy w Zaciszu, przebudowa ujęcia 

informacje z KRUS o nowej formie wody w Pobiednej, odbudowa kładki 
ubezpieczenia rolników, uchwałę sejmiku naprzeciwko  szkoły w Smolniku oraz  
wojewódzkiego w sprawie zbierania modernizacja oczyszczalni w Smolniku.

Na naradzie sołtysów…

Akcje poboru krwi w Leśnej
Zarząd Klubu Honorowych Dawców Krwi w Leśnej oraz Regionalne 
Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Wałbrzychu organizują 
w tym roku kilka akcji poboru krwi.

Jedna z nich miała miejsce w siedzibie Klubu HDK przy ul. Świerczewskiego 
11b w Leśnej 7 marca 2012 roku.

Kolejne takie akcje planowane są w dalszych miesiącach. 1 czerwca br. do 
Leśnej zawita „krwiobus”, natomiast kolejne pobory krwi w siedzibie HDK 
zaplanowane są 21 sierpnia oraz 30 listopada 2012 roku.
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W d n i u  1 9 . 0 2 . 2 0 1 2  r.  w  g o d z .  w miejscowości Smolnik.  Strażacy przy wykorzystano sprzęt  mechaniczny.  
wieczornych i nocnych 12 strażaków pomocy bosaków i łomów kruszyli lód na Dz ia ł an i a  p rowadzone  by ły  p rzy  
z Ochotniczych Straży Pożarnych mniejsze kawałki, wyciągali je na brzeg współpracy z Gminnym Zespołem 
w Leśnej i Grabiszyc brało udział oraz pomagali w spływie kry w kierunku Zarządzania Kryzysowego w Leśnej
w przywracaniu drożności przepływu ujścia do Kwisy. Najtrudniejsza sytuacja 
Potoku Miłoszowskiego. miała miejsce w dolnym odcinku potoku, inspektor ds. kryzysowych

gdzie utworzył się zator o długości Akcja polegała na likwidacji 6 zatorów Zbigniew Sołtys
35-40 m. Do likwidacji zagrożenia l o d o w y c h  n a  o d c i n k u  c i e k u  

Od wielu lat mieszkańcy narzekali na zły Miejskiego z Fabryką „BAWOROWO” 
stan schodów umożliwiających przejście S.A. jeszcze jesienią, w okresie bardzo 
„na skróty” miedzy ulicami Sienkiewicza trudnym dla zakładu. Fabryka wykonała 
i Świerczewskiego. w ramach kompensaty wierzytelności 

schody metalowe z balustradą jednostronną - O tym problemie usłyszałem już podczas 
wraz z montażem, na fundamentach kampanii wyborczej – mówi Jan Surowiec 
punktowych. Burmistrz Leśnej. - Zwłaszcza starsi 

mieszkańcy wskazywali na pilną potrzebę W ramach prac publicznych, które Gmina 
remontu, gdyż po prostu nie mogli już z nich będzie organizować w szerszym zakresie od 
bezpiecznie korzystać. wiosny, planowane jest wykonanie 

podestów przy wejściach na schody oraz W miejsce zniszczonych zostały wykonane 
obudowy skarpy wzdłuż ciągu schodowego zupełnie nowe, stabilne schody.   Było to 
z odzyskanych płyt granitowych.możliwe dzięki współdziałaniu Urzędu 

Po modernizacji Rynku nastąpiła dość kierowców. Poprzednie oznakowanie 
kontrowersyjna zmiana organizacji uniemożliwiało wjazd na parking w Rynku 
ruchu. Największe niezadowolenie od strony ul. Szkolnej i zachodziła 
mieszkańców budził brak możliwości konieczność zrobienia kilkusetmetrowej 
s k r ę t u  w  l e w o  p r z y  w y j e ź d z i e  pętli w celu wjazdu na rynek od 
z ul. Szkolnej na Rynek. ul. Świerczewskiego. Po wykonaniu tej pętli 

niejednokrotnie okazywało się, że wolnego Burmistrz Leśnej Jan Surowiec już kilka 
miejsca na parkingu już nie ma… miesięcy temu poparł wnioski mieszkańców 

i Urząd przystąpił do przygotowania Powyższa decyzja była jak najbardziej 
odpowiedniej dokumentacji. Należy trafionym pomysłem – stwierdzają klienci 
wiedzieć, że jakakolwiek zmiana tego załatwiający sprawy w Urzędzie, a ich 
r o d z a j u  w y m a g a  o p r a c o w a n i a  zadowolenie jest największą satysfakcją dla 
specjalistycznego projektu i uzyskania kilku pracowników Referatu Gospodarki 
uzgodnień. Komunalnej i Inwestycji UM.
W efekcie już w styczniu zmiana została 
dokonana - ku zadowoleniu wielu 

Mieszkańcy Szyszkowej po uzyskaniu nadal stanowi wielkie zagrożenie, brakuje 
zezwolenia, rozpoczęli jakiś czas temu wałów przeciwpowodziowych, koryto 
prace porządkowe przy brzegach Kwisy, Kwisy wymaga gruntownej regulacji.
na odcinku przebiegającym przez ich Mieszkańcy Szyszkowej liczą na to, że 
miejscowość. Wycinają m.in. wierzby, jednostki odpowiedzialne za stan rzeki 
przez które tworzą się zatory.  Dużym oraz wałów przeciwpowodziowych, 
zagrożeniem były tzw. „wyspy”, które których praktycznie nie ma, znajdą środki 
w grudniu ubiegłego roku zostały finansowe na dalsze działania pozwalające 
usunięte. na bezpieczny przepływ zwiększonych 
Obecnie, kiedy Kwisa przybiera, można mas wody na tym odcinku Kwisy. 
zauważyć pozytywny efekt tego działania. Jednostkami odpowiedzialnymi są 
Woda może już swobodniej przepływać. Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej 
Jest to jednak tylko kropla w morzu oraz Dolnośląski Zarząd Melioracji 
potrzeb.  Gdy jest wysoki stan wody rzeka i Urządzeń Wodnych we Wrocławiu

Oczekiwana zmiana
– na lewo w Rynku

Prace porządkowe
przy brzegach Kwisy

Zatory lodowe na Potoku
Miłoszowskim w Smolniku

Nowe schody
- przejście z ul Świerczewskiego
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Gminne służby finansowe już poprzez doręczyciela z Urzędu. 
rozpoczęły akcję wystawiania Wszyscy podatnicy – również ci, którzy 
nakazów podatkowych z tytułu nie  dokonają  wpła ty  podatku  
podatków od nieruchomości, rolnego u sołtysów - mogą dokonywać wpłat na 
i  l e ś n e g o  o r a z  w  ł ą c z n y m  rachunek gminy nr konta 14 8392 0004 
zobowiązaniu pieniężnym na rok 4200 1368 3000 0030 bezpośrednio 
2012.  w banku lub za pomocą internetu.
- Wystawionych zostanie ponad 3.800 Termin uiszczenia I raty podatku 
nakazów, z tego dla podatników z terenu przypada na dzień 15 marca 2012 roku 
miasta Leśna ponad 1.400, a dla lub 14 dni od daty otrzymania decyzji, 
podatników z terenu gminy ponad  natomiast kolejne terminy płatności 
2.400  –  informuje Bogumiła przypadają na dzień 15 maja, 
Tomaszewska, Skarbnik Gminy 15 września i 15 listopada. 
Leśna.

Od wpłat dokonanych po terminie 
Jak co roku mieszkańców gminy płatności muszą być, niestety, naliczane 
odwiedzą w ich domach sołtysi, odsetki. Informacji w sprawach 
doręczając nakazy podatkowe. U nich podatkowych udzielają pracownicy 
też można będzie uiścić podatek.  referatu finansowego w godzinach 
Natomiast podatnikom z terenu miasta pracy Urzędu, pod numerem telefonu 
nakazy zostaną dostarczone tak, jak 75 7211239.
miało to miejsce w roku ubiegłym, czyli 

Dookoła nas, głównie na dachach inwentaryzacja została wykonana 
domów mieszkalnych i budynków w ubiegłym roku za środki pozyskane 
gospodarczych, znajduje się azbest. z Ministerstwa Gospodarki w konkursie 
Niestety, wciąż wiele osób nie wierzy na realizację zadań wynikających 
w jego szkodliwość. To ogromny błąd. z „Programu Oczyszczania Kraju 

z Azbestu na lata 2009-2032”. - Każda płyta azbestowo-cementowa, 
znana wszystkim pod nazwą eternitu, Z przeprowadzonej w październiku 2011 
zawiera od 11 do 13% rakotwórczego r. inwentaryzacji wynika, że na terenie 
azbestu. Z niezabezpieczonych płyt Gminy Leśna znajduje się 1461 ton płyt 
leżących na dachach deszcze wymywają azbestowo-cementowych(!).  Usuwanie 
spoiwo cementowe, przez co odsłonięte wyrobów zawierających azbest będzie 
włókna azbestu uwalniają się do realizowane sukcesywnie. Działania 
środowiska. Im bardziej zniszczony jest prywatnych właścicieli i Urzędu muszą 
dach, tym więcej włókien, niewidocznych być zsynchronizowane. Realizacja 
dla oka, się ulatnia – informuje Piotr zadania wymaga środków finansowych 
Pawłowski podinspektor Referatu zarówno po stronie Gminy, jak i osób 
Gospodarki Nieruchomościami, prywatnych.
Rolnictwa i Ochrony Środowiska Urząd Miejski w Leśnej, aby sprostać 
Urzędu Miejskiego w Leśnej. tym zadaniom, podjął kroki mające na 
Aby przeciwdziałać tej tykającej bombie c e l u  p o z y s k a n i e  d o t a c j i
Rada Miejska w Leśnej w listopadzie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
2011 r. uchwaliła „Program usuwania Środowiska i Gospodarki Wodnej we 
wyrobów zawierających azbest z terenu Wrocławiu. Dotację tę będzie można 
gminy Leśna”,  realizujący zadania przeznaczyć na pokrycie kosztów 
wynikające z „Programu Ochrony demontażu, transportu, zbierania oraz 
Środowiska dla Miasta i Gminy Leśna” unieszkodliwiania azbestu i wyrobów 
oraz „Planu Gospodarki Odpadami dla zawierających azbest. Pozostałe koszty, 
Miasta i Gminy Leśna na lata 2009-2012 w tym nowe pokrycie dachu, ponoszą 
z uwzględnieniem okresu na lata 2013- właściciele nieruchomości.
2016”. Informacji w sprawie usuwania azbestu 
Warunkiem powstania "Programu i wyrobów zawierających azbest 
usuwania wyrobów zawierających azbest udz ie la j ą  p racownicy  Refe ra tu  
z terenu gminy Leśna” była konieczność Gospodark i  Nie ruchomośc iami ,  
sporządzenia dokładnej inwentaryzacji Rolnictwa i Ochrony Środowiska (75 72 
wyrobów azbestowo-cementowych na 11 466).
t e r e n i e  G m i n y  L e ś n a .  Ta k a  

Organizacja zimowego utrzymania internetowej Urzędu Miejskiego 
dróg w gminie Leśna, w mijającym w Leśnej). 
sezonie zimowym, przygotowywana Wykonawcy właściwie wykonywali 
była bardzo starannie. swoją pracę, o czym świadczy 
- Przed przystąpieniem do ogłoszenia p r a k t y c z n i e  b r a k  i n t e r w e n c j i .  
przetargu na odśnieżanie dróg Sporadyczne zgłoszenia mieszkańców 
przeprowadz i l i śmy  konsu l tac je  dotyczyły niewłaściwie utrzymywanych 
z sołtysami wsi celem zaktualizowania powiatowych lub wojewódzkich 
wykazów dróg przeznaczonych do przebiegających przez teren gminy 
zimowego utrzymania – mówi Bożena Leśna. 
Lassak z Referatu Gospodarki Bożena Lassak, koordynująca zimowe 
Komunalnej i Inwestycji Urzędu utrzymanie dróg, kilkakrotnie odbierała 
Miejskiego w Leśnej. t e l e f o n y  o d  z a d o w o l o n y c h  
Na terenie gminy Leśna łączna długość mieszkańców, którzy dziękowali za 
dróg do zimowego utrzymania wynosi utrzymane we właściwym stanie drogi 
85,7 km. Gmina została podzielona na gminne, głównie w miejscowościach 
7  o b s z a r ó w  i  w  t a k i  s p o s ó b  Stankowice, Świecie oraz Miłoszów. 
p rzep rowadzono  pos t ępowan ie  W styczniu 2012 roku na odśnieżanie 
przetargowe, aby każdy obszar posiadał Gmina wydała 41 748,98 zł.
jednego wykonawcę (szczegółowa 
informacja znajduje się na stronie 

Do końca 2011 r. obowiązywała umożliwiają wykup komunalnego 
uchwała ,  k tóra  umoż l iw ia ła  lokalu mieszkalnego z dużą bonifikatą. 
najemcom wykupienie lokalu W zależności od standardu lokalu, 
mieszkalnego nawet za 1% jego stanu technicznego budynku oraz tego, 
wartości rynkowej. czy  będzie  następował  wykup 

wszystkich lokali w budynku, czy tylko W związku z powyższym zapytaliśmy 
pojedynczego lokalu. Propozycje Sebastiana Fronca, Kierownika 
bonifikaty zostały ustalone w różnej R e f e r a t u  G o s p o d a r k i  
wysokości: od 70 % do nawet 99%.Nieruchomościami, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska Urzędu Jeżeli uchwała przejdzie pozytywną 
Miejskiego w Leśnej o to, czy i w tym ocenę radnych zostanie uchwalona na 
roku  będą  obowiązywały  t ak  marcowej sesji Rady Miejskiej 
preferencyjne warunki wykupu lokalu w Leśnej.
komnalnego: - Pod obrady komisji Więcej informacji na powyższy temat 
Rady Miejskiej w Leśnej został poddany m o ż n a  u z y s k a ć  w  R e f e r a c i e  
projekt nowelizacji uchwały w sprawie Gospodarki Nieruchomościami,  
z a s a d  g o s p o d a r o w a n i a  Rolnictwa i Ochrony Środowiska UM 
nieruchomościami stanowiącymi w Leśnej przy ul. Świerczewskiego 
własność Gminy Leśna. W projekcie 11b, pokój nr 11 lub pod nr tel. 
tym zostały zawarte zapisy, które 75 72 11 466.

Ekologiczna bomba

Ocena zimowego
utrzymania dróg

Wyższe bonifikaty przy
wykupie lokalu mieszkalnego

Nakazy podatkowe
w drodze…

Promocja jest jednym ze sposobów z o s t a ł y  p r o c e d u r y  i  z a s a d y  
s p r z y j a j ą c y c h  r o z w o j o w i  obejmowania imprez honorowym 
i pozytywnemu wizerunkowi gminy. patronatem przez Burmistrza Leśnej.

W każdym roku odbywają się liczne Objęcie patronatem jest wyróżnieniem 
imprezy, które obejmowane są danej imprezy ze względu na jej cele 
patronatem Burmistrza Leśnej. Takie i planowane działania.
imprezy są w szczególności okazją do 
prezentacji informacji o gminie i jej (dalszy ciąg na str. 6)
walorach. W UM w Leśnej określone 

Imprezy pod patronatem
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U wlotu do zaplecza sklepu „EKO” Kierownik Referatu Gospodarki 
w Leśnej wykonano remont węzła Komunalnej i Inwestycji Urzędu 
kanalizacyjnego. W miejscu tym Miejskiego w Leśnej, zakres prac 
dochodzi ło  do  us tawicznego  obejmował m.in. rekonstrukcję dwóch 
zapadania się jezdni w wyniku s tudni  rewizyjnych ,  wymianę  
wymywania  gruntu  poprzez  odcinków kanalizacji, wymianę 
nieszczelności instalacji oraz studni odcinków instalacji wodociągowej 
rewizyjnych kanalizacji deszczowej z wbudowaniem zasuwy, wymianę 
i sanitarnej. gruntu w wykopie w ilości 60 m³ oraz 

wykonan i e  podbudowy  d rog i  Po wykonaniu odkrywki stwierdzono 
z mieszanki mineralnej. Zaznaczyć szereg nieszczelności kanalizacji, jak 
należy, że prace wykonywane były na również instalacji wodociągowej, 
czynnych c iągach  kanal izac j i  z  k t ó r e j  w y c i e k  n a s t ę p o w a ł  
deszczowej i sanitarnej.b e z p o ś r e d n i o  d o  p r z e w o d ó w   

kanalizacji deszczowej i sanitarnej. Ze względu na okres zimowy, jak 
Stwierdzono również przecieki wody również konieczność ustabilizowania 
deszczowej w instalację sanitarną, co się gruntu, odstąpiono od położenia 
skutkowało zwiększonym odbiorem nawierzchni asfaltowej bezpośrednio 
ś c i eków p rzez  oczyszcza ln i ę  po zakończeniu prac. Dokończenie 
w Smolniku. zadania nastąpi w okresie wiosennym, 

gdy warunki pogodowe na to pozwolą. Z a d a n i e  w y k o n y w a ł o  
Przedsiębiorstwo Miejskie „Synergia”. 
Jak informuje Monika Pawlińska, 

O walorach turystycznych gminy zatrzymania się i poznania walorów i zyskujące coraz większą popularność, ruchu ludowego, wymiana doświadczeń 
Leśna, jej mieszkańców nie trzeba danego regionu, jak i staje się jego nie tylko wśród amatorów tego rodzaju w pracy na rzecz środowisk twórczych 
przekonywać. Konieczne jest jednak wizytówką. Całkowity koszt zadania: muzyki.  W odpowiedzi na zaproszenie oraz - oczywiście - promocja naszej 
również dotarcie do jak największej 55 781,73 zł, z czego wysokość do złożenia oferty na przeprowadzenie gminy. Planowany termin realizacji 
liczby turystów. Celowi temu służyć dofinansowania wynosi 25 000 zł. w roku 2012 wydarzeń promujących przedsięwzięcia to czerwiec 2012 r. 
ma m.in. projekt pod hasłem Wniosek został złożony w ramach Lokalną Strategię Rozwoju LGD Wysokość możliwego do uzyskania 
„Witamy w Leśnej”, na którego działania 4.1/4.1.3 „Wdrażanie Partnerstwo Izerskie oraz aktywizację dofinansowania wynosi 6 000 zł.
dofinansowanie został złożony Lokalnych Strategii Rozwoju” społeczności lokalnej, Gmina Leśna we Promocja naszej gminy to kluczowe 
wniosek. objętego Programem Rozwoju współpracy z OKiS w Leśnej złożyła zadanie z punktu widzenia jej rozwoju. 

Obszarów Wiejskich 2007-2013 propozycję organizacji spotkania ze Kampania promocyjna – „Witamy Opisane powyżej działania z pewnością 
z udziałem środków Europejskiego W s p ó ł c z e s n ą  K u l t u r ą  L u d o w ą  w  L e ś n e j ”  o b e j m u j e  s z e r e g  przyczynią się do rozpowszechnienia 
Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju „Swojskie Granie”. Jego celem jest powiązanych ze sobą działań informacji o jej walorach. Liczymy więc, 
Obszarów Wiejskich. popularyzac ja  ku l tury  ludowej  promocyjnych polegających na: że złożone wnioski uzyskają akceptację 

tworzonej po 1945 roku na tzw. Ziemiach opracowaniu i wydaniu pakietu Drugim zadaniem, którego realizacja komisji oceniającej projekty i będzie 
Odzyskanych, integracja artystyczna materiałów promocyjnych w 3 ma przyczynić się do szerszej możliwe ich jak najszybsze wdrożenie.

wersjach językowych - folderu promocj i  nasze j  gminy,  jes t  
prezentującego walory naturalne planowana organizacja festiwalu 
Gminy Leśna oraz Pogórza Izerskiego, „Swojskie granie”, który w ubiegłym 
ustawieniu 6 tzw. „witaczy”  oraz r o k u  c i e s z y ł  s i ę  d u ż y m  
o z n a k o w a n i u  u l i c  ( s t r z a ł k i  zainteresowaniem i odbił się echem 
informacyjne). Dobre  oznakowanie nie tylko w lokalnych mediach.  Na 
k a ż d e g o  m i e j s c a  p r z e k o n u j e  terenie naszej gminy działają zespoły 
p r z e j e ż d ż a j ą c e g o  t u r y s t ę  d o  ludowe, odnoszące liczne sukcesy 

Nasz lokalny samorząd od wielu lat nożnej poprzez działalność Szkółki 
a k t y w n i e  w s p ó ł p r a c u j e  z e  Piłkarskiej „GOL” dla dzieci z terenu Gminy 
stowarzyszeniami działającymi na terenie Leśna” oraz Klub Jeździecki Jedenastka 
Gminy Leśna i udziela finansowego Izerska - 3.000,00 zł na „Popularyzację 
wsparcia na realizacje zadań publicznych. jeździectwa w środowisku lokalnym”. 
W ubiegłym roku z dofinansowania Wpłynęły również oferty na realizację zadań 
skorzystało 6 organizacji i na ten cel z zakresu przeciwdziałania uzależnieniom 
przeznaczono kwotę w wysokości i patologiom społecznym, działania na rzecz 
99.000,00 zł. W roku 2012 kwota integracji europejskiej, rozwijania kontaktów 
przewidziana na realizację zadań jest między społeczeństwami, organizacji 
znacznie większa i wynosi 149.000,00 zł, co wypoczynku dla dzieci w okresie ferii
daje większe możliwości uzyskania dotacji. i wakacji, kultury sztuki oraz ochrony kultury 
Tegoroczny konkurs na realizację zadań i dziedzictwa narodowego, promocji
p u b l i c z n y c h  c i e s z y ł  s i ę  d u ż y m  i ochrony zdrowia, jak również z działalności 
zainteresowaniem stowarzyszeń i innych sportowo – rekreacyjnej promującej walory 
uprawnionych podmiotów, określonych turystyczne Gminy Leśna. Stowarzyszenie 
w ustawie o działalności  pożytku Kultury Fizycznej Na Rzecz Dzieci 
publicznego i o wolontariacie, działających „ M A R Z E N I A ”  o t r z y m a  d o t a c j ę  
na terenie Gminy Leśna. Ogłoszony został 19 w wysokości 9.000,00 zł na realizację 
stycznia 2012 roku. Zadania publiczne na zadania pn. „Promowanie aktywnego 
2012 r. zostały wyznaczone przez Radę wypoczynku dzieci i młodzieży w Holandii”. 
Miejską w nieco odmienny sposób niż W wielu przypadkach przyznana kwota 
w latach ubiegłych. Dzięki temu starania dotacji różni się od kwoty wnioskowanej.
o dotację mogły podejmować różne Niestety 7 ofert nie uzyskało wystarczającej 
organizacje, a nie tylko „z góry” określone. liczby punktów, aby ich zadania - planowane 
Na konkurs wpłynęło 12 ofert. W tym na przedsięwięcia były brane pod uwagę przy 
realizację zadań z zakresu wspierania podziale środków. Powtarzającym sie 
i rozpowszechniania kultury fizycznej mankamentem jest zbyt powierzchowne 
złożonych zostało 8 ofer t .  Wśród opisywanie celów, rezultatów, zamierzonych 
stowarzyszeń zainteresowanych realizacją działań oraz błędnie planowany budżet.
zadań z tego zakresu znaleźli się: Klub Duże znaczenie przy ocenie wniosków, 
Jeździecki Jedenastka Izerska, LUKS Kwisa, K o m i s j a  K o n k u r s o w a ,  k t ó r e j  
Leśniańskie Towarzystwo Sportowe przy przewodniczyła kierownik Referatu 
Ośrodku Kultury i Sportu w Leśnej, Klub Edukacji, Kultury i Promocji Urzędu 
Sportowy MGKS Włókniarz, klub Sportowy Miejskiego w Leśnej, Renata Brodowicz 
„Granica Miłoszów” oraz Klub Sportowy p r z y w i ą z y w a ł a  d o  u z a s a d n i e n i a  
L Z S  „ F a t m a ” .  W  t e j  k a t e g o r i i  planowanego przedsięwzięcia, jak również 
dofinansowanie ze środków Gminy Leśna do realności harmonogramu oraz działań 
otrzymają: LZS Fatma w wysokości promocyjnych. Duże znaczenie miała 
15.000,00 zł na realizacje zadania pn. również liczba osób planowanych do objęcia 
„Promowanie kultury fizycznej i sportu jako wsparciem oraz zasięg oddziaływania 
zdrowego stylu życia wśród mieszkańców zadania, a przede wszystkim budżet projektu. 
Pobiednej w dyscyplinie piłka nożna”, Oferenci, których wnioski zostały odrzucone 
MGKS Włókniarz w wysokości 25.000,00 zł w tym konkursie, będą mogli spróbować 
na „Popularyzację sportu w środowisku swoich sił ponownie. W najbliżyszym czasie 
lokalnym w dyscyplinie piłka nożna”, tj. do 31 marca zostanie ogłoszony kolejny 
Leśniańskie Towarzystwo Sportowe przy konkurs, dający szansę na realizację 
Ośrodku Kultury i Sportu w Leśnej - zamierzonych przedsięwzięć pozostałym 
10.000,00 zł na ”Rozpowszechnianie piłki stowarzyszeniom.(MN) 

Starania o pieniądze na promocję gminy

Konkursy na realizację
zadań publicznych

Remont węzła kanalizacyjnego
w ul. Świerczewskiego

(ciąg dalszy ze str. 5) o objęcie imprezy patronatem przez 
burmistrza powinny złożyć wniosek, Burmistrz ma możliwość ufundowania 
którego wzór dostępny jest na stronie pucharów, dyplomów lub drobnych 
www.lesna.pl lub u sekretarza gminy. nagród, jednak ograniczone środki 

finansowe pozwalają jedynie na zakup Informacja o takiej imprezie będzie 
nagród o charakterze symbolicznym. umieszczania również na stronie 

internetowej Urzędu.Osoby lub organizacje ubiegające się 

Imprezy pod patronatem
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- Na ostatniej sesji, w ważnej sprawie tamtej jednostki Straży Miejskiej. Dlaczego 
Straży Miejskiej w Leśnej, głosował Pan w naszej gminie jest inaczej? Oczywiście, 
za jej likwidacją. Dla wielu osób nie mówię, że nic nie robią, ale należy 

Wybrany na radnego z Okręgu budowlanymi. Z większych inwestycji stanowisko policjanta, sprzeciwiającego rozważyć wszystkie za i przeciw. Nie 
Wyborczego Nr 12, obejmującego wsie realizowanych w Grabiszycach będzie się istnieniu pokrewnej instytucji przemawia do mnie argument,  że 
Grabiszyce Dolne, Grabiszyce Średnie r emont drogi gminnej w Grabiszycach d z i a ł a j ą c e j  p r z e c i e ż  n a  r z e c z  zapewniają bezpieczeństwo w trakcie 
i Grabiszyce Górne. Górnych na odcinku 700 mb oraz regulacja bezpieczeństwa publicznego – było wydawania żywności z MOPS. Zaskoczony 

potoku Grabiszówka na odcinku około zaskoczeniem. Skąd taka decyzja? byłem oklaskami osób będących na sali Radnym jest pierwszy raz.
3,250 mb. Ta ostatnia wykonywana będzie obrad w chwili, gdy uchwała nie przeszła. - Przede wszystkim nie łączę spraw Wiek 36 lat, żonaty od 14 lat. Żona przez Regionalny Zarząd Gospodarki Myślę, że w ślad za tą uchwałą podjęte służbowych z pełnieniem funkcji radnego. Kamila  Mają  dwoje dzieci: Mateusz lat Wodnej we Wrocławiu. zostaną dalsze decyzje personalne, celem Tak samo nie idę w mundurze do urzędu 13 i Justyna lat 9 lat. Mieszkają uzyskania kolejnych kilkuset złotowych - A w kolejnych latach? załatwiać spraw związanych z działalnością w   Grabiszycach Średnich. oszczędności w szkołach i OKiS-e. w Radzie. W dniu podjęcia wniosku radnego - Złożyłem wniosek o utworzenie szlaku Radny pracuje w następujących Cezarego Świerczyńskiego, w trakcie -  Przejdźmy teraz do spraw generalnych. rowerowego łączącego drogę ER-7 komisjach Rady Miejskiej: Komisji głosowania za wszczęciem procedury Jakie są najważniejsze problemy całej przebiegającą przez Grabiszyce z dwiema Infrastruktury Budżetowej  oraz Komisji likwidacji - wstrzymałem się od głosu.  Ale naszej Gminy?trasami po stronie Czech. Trasy biegną Budżetu i Finansów. 
w z d ł u ż  n a s z e j  g r a n i c y  - W pierwszej kolejności należy zająć się 

Dieta: 638 zł. w Grabiszycach Górnych. Do r e m o n t e m  o c z y s z c z a l n i  ś c i e k ó w  
poruszania się tymi trasami brakuje Redakcja: - Co zdecydowało, że  wybrał w Smolniku, ponieważ niewywiązanie się 
około 60 metrów drogi. Trasa Pan akurat te komisje? z tej inwestycji będzie skutkowało 
p r z e b i e g a ł a b y  p o  w y s o k o  zapłacenie wysokiej kary. Następnym Paweł Kłosek: - Mają one duży wpływ na 
położonej drodze, z pięknymi zadaniem pilnym do realizacji jest wymiana politykę finansową gminy. Stąd moja 
widokami Grabiszyc, Zalipia i Gór rurociągu azbestowo-cementowego decyzja.
Izerskich. Kolejnym wnioskiem w Pobiednej. Jego stan techniczny 

- Proszę podać główne kwestie z Pana jest utworzenie placu zabaw przy doprowadza do częstych awarii i braku 
programu wyborczego. S z k o l e  P o d s t a w o w e j wody na terenie tej miejscowości. Na 

w Grabiszycach. Oczekuję obecnie ostatniej sesji została zatwierdzona uchwała -  W wyborach do Rady Gminy w Leśnej 
na  zmianę zagospodarowania o przystąpieniu do aktualizacji gminnego startowałem z Komitetu Wyborczego Jana 
przestrzennego tej działki.      planu zagospodarowania przestrzennego. Surowca „Jakość i Postęp”. Głównym 

Jest to długo oczekiwana uchwała, która założeniem komitetu jest rozwój Naszej -  D z i a ł a  p a n  a k t y w n i e  
pozwoli naszej gminie na rozwój gminy. W swoim programie wyborczym nie w Stowarzyszeniu Grabiszyce. 
w dziedzinie turystyki i nie tylko. W trakcie obiecywałem wykonania jakiegokolwiek C o  c h c e c i e  p o p r z e z  t ę  
rozmów z mieszkańcami wielokrotnie zadania. Wskazałem jedynie sfery życia organizację osiągnąć?
pojawiał się problem braku planu bądź zadana, które będę wspierał takie jak 

- Powstanie Stowarzyszenia zagospodarowania przestrzennego.  stan dróg, brak oświetlenia ulicznego. 
Grabiszyce  mia ło  na  ce lu  Skutkowało to tym, że osoby,  które chcąc Wynikało to z tego, że obiecanie choćby 
organizację pozaszkolnych zająć rozpocząć działalność na danym terenie, jednego z zadań i nie zrealizowanie go, 
spor towych,  rekreacyjnych spotykały się z trudnościami związanym będzie wytykane przy najbliższej okazji, 
i artystycznych.  Zbiegło się to z przekwalifikowaniem działki na działkę jednocześnie nie biorąc pod uwagę tego, co 
w czasie z informacją o możliwości b u d o w l a n a  l u b  p o d  d z i a ł a l n o ś ć  zostało zrobione. Wiem, że w niektórych 
sprzedaży wówczas nieużywanej gospodarczą. Są to procedury długotrwałe kwestiach o możliwości ich realizacji 
Świetlicy Wiejskiej, podobnie jak i istnieje ryzyko, że danej działki nie będzie decyduje wystąpienie po środki zewnętrzne, 
to miało miejsce w Świeciu po analizie dokumentów przekazanych można przekwal i f ikować.  Dobrze  a nie mamy wpływu na to,  jaki będzie 
i Wolimierzu. Początki były bardzo trudne przez Straż Miejską uważam, że ta formacja skonstruowany plan zagospodarowania kierunek finansowania przez np. Urząd 
i wymagały wielkiego zaangażowania nie ma racji bytu. To, że zaproszeni na sesję przestrzennego spowoduje rozwój naszej Wojewódzki. 
w prace remontowe i przystosowanie goście wypowiadali się o Straży Miejskiej gminy. Efekty tego odczujemy dopiero za 

-   Udało się już  coś wcielić w życie? obiektu do prowadzenia działalności. w Leśnej w samych superlatywach - wcale kilka lat, gdyż jest to długofalowe działanie.    
W pomieszczeniach na parterze została nie świadczy, że tak jest. Otrzymując Przez okres pracy w Radzie złożyłem wiele 

- Czym zawodowo zajmuje się radny wykonana sala ze stołem bilardowym mandat radnego obiecałem, że będę stał na wniosków o realizację zadań na terenie 
P. Kłosek?i stołami do tenisa oraz siłownia. straży interesu społecznego. Dlatego Grabiszyc i część z nich została wykonana. 

Uruchomiona została też sala taneczna, uważam, że w dobie szukania oszczędności - Pełnię służbę w Komisariacie Policji Myślę, że mieszkańcy zauważają zmiany. 
w której odtworzono oraz  uruchomiono we wszystkich jednostkach budżetowych w Leśnej na stanowisku dzielnicowego Nie chcę wymieniać poszczególnych zadań, 
konsole z nagłośnieniem i oświetlenie naszej gminy istnienie Straży Miejskiej za miejscowości  Miłoszów, Smolnik,  ponieważ jest to praca kilku osób i nie chcę 
dyskotekowe. W świetlicy organizowane są około 120.000 złotych jest nieracjonalne. Ja Szyszkowa, Jurków, Grabiszyce i cała przypisywać ich tylko sobie.   
zajęcia w trakcie wakacji i ferii zimowych.   jestem w stanie ocenić jej działalność gmina Platerówka. Wszelkie sprawy 

- Jakie kwestie  poruszał Pan na sesjach 
i myślę, że dużo osób też to widzi. Mogę społeczne i zawodowe można ze mną K o r z y s t a j ą c  z  o k a z j i  c h c i a ł b y m  i komisjach Rady? Z jakim skutkiem? 
podać przykłady. Np. w dzień Wszystkich konsultować  poprzez tel. 508 48 31 67. p r zypomnieć ,  że  S towarzyszen ie  

- Jestem pierwszy raz w Radzie i większość Świętych, kiedy przy cmentarzach Grabiszyce jest organizacją pożytku  Jakie ma Pan hobby, jak spędza wolny 
kwestii w celi ich rozpoznania poruszam poruszają się setki pojazdów i należy zadbać publicznego i można je wesprzeć czas? 
poza Komisjami i Sesjami. Największą o bezpieczeństwo osób - Straż Miejska… przekazując  1% podatku podając  

- Nie mam żadnego konkretnego hobby. wiedzę w wielu kwestiach mają radni ma wolne. W okresie wakacyjnym, głównie w rozliczeniu PIT-a numer KRS-
Dużo czasu poświęcam pracy społecznej. poprzednich kadencji, co wynika z ich w weekendy, kiedy blokowane są drogi 0000322649.   
Jestem strażakiem i prezesem Ochotniczej doświadczenia. Ja już zapoznałem się z całą dojazdowe do plaż, przy Zamku Czocha, itp. 

-  Czy  Stowarzyszenie  to  myś l i  Straży Pożarnej w Grabiszycach, członkiem s t r u k t u r ą  U r z ę d u  M i e j s k i e g o ,  Straż Miejska… ma wolne. Strażnicy na 
o ewentualnym przejęciu grabiszyckiej Stowarzyszenia Grabiszyce. Czas wolny funkcjonowaniem poszczególnych  terenach wiejskich naszej gminy są 
szkoły, gdy samorząd gminny stwierdzi, spędzam na pracach remontowych jednostek budżetowych i mogę podejmować niewidoczni. Pewnie mieszkańcy zauważyli 
że najprawdopodobniej nie będzie w miejscu zamieszkania, jeżdżę na rowerze, dyskusje w tych kwestiach.  patrole mieszane Policjant – Strażnik 
w stanie  dalej jej utrzymywać? motocyklu, trekkingu, a z uwagi na nową Miejski, a czy ktokolwiek widział patrol - Co w Pana okręgu będzie robione w 2012 

pasję syna będę wędkował.    - To pytanie do pani Prezes Stowarzyszenia Policjant – Komendant Straży Miejskiej? roku?
Grabiszyce. Nie chcę wypowiadać się w tej W dwuosobowym składzie Straży Miejskiej - Dziękuję za rozmowę.

- Podobnie jak w roku 2011 mieszkańcy sprawie. Jeżeli zostałaby jednak podjęta taka nawet komendant powinien patrolować 
Rozmawiał: (MS)Grabiszyc muszą przygotować się na decyzja - na pewno wesprę szkołę.    miasto. Pracując w Świeradowie-Zdroju 

u t rudn i en i a  zw iązane  z  p r acami  miałem wspólne patrole z komendantem 

PAWEŁ KŁOSEK
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Podczas ferii zimowych w świetlicy Leszek Szulc z żoną, za co rodzice dzieci 
wiejskiej w Szyszkowej odbyły się uczestniczących w wyjazdach byli im 
r ó ż n o ro d n e  z a j ę c i a  d l a  d z i e c i ,  wdzięczni. Podobnie jak i innym osobom, 
prowadzone przez panie Mirosławę które zaangażowały się i  chętnie 
Szyjkowską  i  Urszulę Tylkę z domu uczestniczyły wraz z dziećmi w zajęciach. 
kultury w Leśnej. Jak nas poinformowano - zabawa była 
- Dzieci były bardzo zadowolone z zajęć – przednia.
mówi radna Marzena 
Kajzer.  - Podczas 
ferii odbyły się 3 
wyjazdy do Ośrodka  
Kultury i Sportu
w Leśnej na pokazy 
węża boa, iluzjonisty 
oraz film „Artur 
Ratuje Gwiazdkę”. 
Z o r g a n i z o w a n y  
został autobus, który 
odbierał i przywoził 
dzieci na miejsce.
Opiekę nad dziećmi 
podczas przejazdów 
sprawował sołtys 

Na zaproszenie pracowników  Przed- kacyjnymi lub rekwizytami. Dzieci
szkola w Pobiednej  3 marca br. z  zainteresowaniem słuchały jak leśnicy 
przybyli tu pracownicy Leśnictwa pomagają zwierzętom przetrwać zimę. 
Świeradów-Zdrój: leśniczy mgr inż. Przedszkolaki miały okazję pochwalić się, 
Janusz Harbul oraz podleśniczy inż. że systematycznie dokarmiają  ptaki
Waldemar Górecki.W spotkaniu wzięły w trudnym dla nich okresie. 
udział dzieci ze wszystkich grup przed-

Leśniczy uświadomił dzieciom, że 
szkolnych w wieku od 3 do 6 lat.  

człowiek w lesie jest gościemi w związku
z tym musi szano-
wać zwyczaje i spo-
kój gospodarzy, 
czyli zwierząt i pta-
ków. Przedszkolaki 
już wiedzą, że w le-
sie należy zacho-
wać dużą ostroż-
ność, gdyż rosną 
tam trujące grzyby
i rośliny oraz żyją 
zwierzęta, które 
gdy poczują się  
zagrożone - mogą  
być  dla nas groźne. 

Pytań kierowanych 
Program  wizyty  był ściśle związany do leśników od dzieci i opiekunek padało 
z treściami programu ekologicznego, do bardzo dużo, żadne nie pozostało bez  
którego realizacji w bieżącym roku wyczerpującej odpowiedzi. Dzieci 
szkolnym przystąpiła ta placówka. Jednym zobowiązały się, że latem i jesienią będą 
z modułów programu „Kubusiowi gromadzić żołędzie i kasztany, które 
przyjaciele natury” jest temat „Las i jego później przekażą dla leśnictwa. Panowie
mieszkańcy”. Zaproszeni do przedszkola z Leśnictwa Świeradów -Zdrój podarowali 
pracownicy Leśnictwa Świeradów-Zdrój dzieciom materiały edukacyjne oraz zapas 
z pasją  opowiadali o swojej pracy… karmy dla ptaków.

Leśniczy Janusz Harbul, okazał się 
niewyczerpanym 
źródłem wiedzy
o lesie i jego miesz-
kańcach, a „po-
moce naukowe”, 
które panowie ze 
sobą przywieźli, 
pozwoliły słucha-
czom poczuć się jak 
n a  w y c i e c z c e
w lesie. Opowieści 
o  z w y c z a j a c h
i życiu zwierząt
z  o k o l i c z n y c h  
lasów poparte były 
ilustracjami edu-

W Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II czy fizyki. Dodatkowym atutem pracowni 
w Smolniku realizowane są projekty jest interaktywna tablica oraz wizualizer. 
w s p ó ł f i n a n s o w a n e  p r z e z  U n i ę  Pracownia wykorzystywana jest głównie na 
Europejską i budżet państwa. lekcjach przyrody oraz matematyki. Jednym 
Mają one na celu podniesienie jakości z elementów wyposażenia jest zestaw 
nauczania z wykorzystaniem technologii pilotów do testów TESTICO-EDU, które 
informatycznych. Przy okazji realizacji powalają w atrakcyjny sposób sprawdzić 
projektów znacznie wzbogaci się również  wiedzę i umiejętności uczniów.
baza dydaktyczna szkoły. Kolejny projekt - „Dolnośląska szkoła 
 Jednym z takich działań w tym roku l i d e r e m  p r o j a k o ś c i o w y c h  z m i a n
szkolnym  był udział w projekcie w oświacie” - zapewnił szkole dostęp do 
„Pracownia przyrodnicza w każdej gminie”. elektronicznego systemu przekazywania 
Oprócz bogatej oferty zajęć pozalekcyjnych danych za pomocą tabletów oraz dziennika 
i  wycieczek dydaktycznych, projekt MOBIREG,  z którego placówka ma  
obejmował  utworzenie  w tej szkole nadzieję zacząć korzystać już w marcu tego 
multimedialnej pracowni przyrodniczej. roku.  Wraz z dziennikiem elektronicznym 
Nowoczesna pracownia ma 6 stanowisk projekt zapewnia mobilną pracownię 
uczniowskich – tzw. „gniazd”. Każde z nich internetową – zestaw umożliwiający 
wyposażone jest w zestaw komputerowy, prowadzenie zajęć z tablicą interaktywną 
mikroskop, urządzenia pomiarowe oraz oraz stanowiskami komputerowymi dla 
laboratoryjne umożliwiające prowadzenie uczniów.
zajęć z przyrody, biologii, a nawet chemii 

Wszyscy uczniowie Szkoły Podstawowej Realizowane przez dzieci przedsięwzięcia 
im. Jana Brzechwy w Grabiszycach będą sprzyjały kreowaniu dobrych postaw 
Średnich wyrazili chęć udziału w akcji i wzorów wśród uczniów i jednocześnie 
„Warto być dobrym” organizowanej przybliżą najmłodszym istotę wolontariatu. 
przez Stowarzyszenie Rodziców Na Rzecz Będą również okazją do pogłębienia więzi 
Pomocy Szkołom „Przyjazna Szkoła” pomiędzy uczniami  i wychowawcami. 
z Mysłakowic. Organizator konkursu zadbał o atrakcyjne 
Jest to jednoznaczne - jak wyjaśnia nagrody dla najaktywniejszych uczniów.  
koordynator projektu Elżbieta Surowiec Główną jest rower marki Kross. Szkoła 
S u r o w i e c  -  z  w o l ą  u c z n i ó w  d o  może otrzymać 10.000 zł na sfinansowanie 
p o d e j m o w a n i a  d z i a ł a ń  n a  r z e c z  potrzeb określonych solidarnie przez 
rówieśników,  dorosłych, klasy, wsi, uczestników konkursu.
zwierząt, a także ochrony środowiska. 

Szkoła Podstawowa w Grabiszycach  
w projekcie „Warto być dobrym”

Medialni – multimedialni

Ferie w Szyszkowej Goście z Leśnictwa
Świeradów-Zdrój



Wkrótce Biały Orlik będzie oddany do użytku. odpowiednie kursy szkoleniowe – powinniśmy na tym 
Zasadnicze prace właściwie zostały zakończone A l e k s a n d r a  T r u b a wszyscy skorzystać.
w połowie stycznia i od tego czasu trwa załatwianie z klasy IIa: - Projekt tego Marek Michalik: - Ze względu  na znane nam 
formalności związanych z podłączeniem energii Orlika jest dobrym sposobem zapotrzebowanie na taki 
elektrycznej. Po dokonaniu próby będzie możliwe na zorganizowanie czasu obiekt – sadzę, że będzie 
dokończenie prac. w o l n e g o  m ł o d z i e ż y wykorzystywany.  Obecnie 

i zachęcenie jej do rozwoju Przypomnijmy, że uchwała Rady Miejskiej w sprawie tej duża grupa osób z Leśnej 
swoich zainteresowań. Na inwestycji została podjęta jednogłośnie w drugiej połowie dojeżdża na lodowiska do 
pewno będzie to miejsce na ubiegłego roku. Ł a g o w a  i  c z e s k i e g o  
miłe spędzenie czasu. Frydlantu, aby „wyżyć się” Ważnym argumentem i swego rodzaju zachętą do podjęcia 

sportowo i rekreacyjnie. decyzji o budowie była możliwość pozyskania dodatkowych 
Teraz ten kłopot odpadnie. środków w wysokości ponad 300 tys. zł z Ministerstwa 
Może być jednak problem Sportu, a przede wszystkim oczekiwania mieszkańców, 
dla Gimnazjum związanyzwłaszcza młodych.
z dodatkowymi kosztami – Sylwia Durowicz z klasy Zapytaliśmy uczniów Gimnazjum w Leśnej co myślą n a  s p r z ę t  i  k u r s y  IIIb: - Uważam Biały Orlik za o potrzebie budowy Białego Orlika. specjalizacyjne nauczycieli. niezbędną inwestycję w tak 
Mam nadzieję, że Szkoła  we współpracy z Gminą znajdzie tu małym miasteczku jak Leśna. 
korzystne rozwiązanie.D a g m a r a  D u d c z a k Pozwol i  wie lu  młodym 

z klasy IIa: - Uważam, że ludziom odkryć łyżwiarstwo, Biały Orlik będzie spełniał dwie funkcje. W zimie można  
budowa tego Orlika to dobry a innym – rozwinąć swój będzie jeździć na łyżwach, w pozostałych porach roku 
pomysł. Takie obiekty jak talent. będzie to profesjonalny kort tenisowy. Niewątpliwie będzie 
lodowiska i korty są od Leśnej sie cieszył dużą popularnością. Decyzja o dwufunkcyjnym 
daleko. Teraz będą na Orliku wydaje się zasadna - chociaż podraża zadanie, gdyż 
miejscu. Osoby lubiące te w przeciwnym razie obiekt byłby wykorzystywany tylko 

Poprosiliśmy o opinię w tej kwestii także nauczycieli formę aktywności będą teraz przez niewielką część roku.
wychowania fizycznego z Gimnazjum. miały blisko…

Monika Borkowska:  -  
Powstanie takiego Orlika 
stało się nawet pewną 
koniecznością ze względu na 
to, że Leśna nie dysponuje A l e k s a n d r a  S t r o j e k
taka bazą, z której młodzież z klasy IIa: - Biały Orlik jest 
m o g ł a b y  k o r z y s t a ć ,  świetnym pomysłem gdyż
zwłaszcza popołudniami. w Leśnej nie ma takich 
P o z a  t y m  o b i e k t  t a k i  obiektów,  gdzie  można 
u a t r a k c y j n i  z a j ę c i aspędzić pożytecznie lub 
z wychowania fizycznego, ciekawie czas z koleżankami
rozładuje kolejki do sali i kolegami….
gimnastycznej. Jeśli szkoły 
będą miały łyżwy dla uczniów, a nauczyciele przejdą 
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Kończenie budowy Orlika

Druhowie z OSP Leśna i OSP Pobiedna spotkali się 
25.02.2012 r. na walnych zebraniach sprawozdawczych, 
aby podsumować działalność statutową za 2011 r. oraz 
przedstawić plan działalności na rok bieżący.
Wśród zaproszonych gości byli m.in. Burmistrz Leśnej Jan 
Surowiec, przedstawiciele samorządu gminnego, PSP, 
Oddziału Gminnego i Powiatowego ZOSP RP, sołtys wsi 
Pobiedna. 
Z ważniejszych wydarzeń w roku sprawozdawczym 
odnotowano:

1. Ukończenie budowy szatni i węzła sanitarnego 
w remizie OSP Pobiedna.
2. Remont dachu remizy OSP w Leśnej.
3. Organizację i udział w powiatowych zawodach 
sportowo-pożarniczych w Leśnej.

Przyjęte plany do realizacji w 2012 r.:
OSP Leśna: remont świetlicy strażackiej, adaptacja 
pomieszczeń do przechowywania środków gaśniczych oraz 
sprzętu strażackiego, przeprowadzenie warsztatów 
szkoleniowych dla mieszkańców „jak się zachować 
w czasie zagrożenia powodziowego, w czasie i po powodzi”.
OSP Pobiedna:  wymiana bram garażowych, modernizacja 
co, naprawa posadzek w boksach garażowych, naprawa 
i częściowa wymiana ogrodzenia.
Podczas dyskusji zabrał głos Burmistrz Leśnej, zapewniając 
o dalszym wsparciu strażactwa ochotniczego we wszelkich 
inicjatywach mających na celu poprawę warunków 
funkcjonowania jednostek OSP oraz życzył sukcesów 
i szczęśliwych powrotów z akcji ratowniczych.
Druhowie  udzielili jednogłośnie absolutorium  Zarządom 
OSP za okres sprawozdawczy.  

Zebrania sprawozdawcze w OSP

W związku z pojawieniem się nie- W 2012 r. po I konkursie na realizację te możliwości muszą być wykorzy-
prawdziwych informacji sugerujących, zadań publicznych, MGKS „Włókniarz” stywane. 

został rekomendowany przez Komisję że Burmistrz Leśnej obniża wsparcie Ponadto, mając na względzie stworzenie 
Konkursową na  dof inansowaniefinansowe dla MGKS „Włókniarz”, jak najlepszych warunków do rozwoju 
w wysokości 25 000 zł na popularyzo-przedstawiamy informację zawieraj- piłki nożnej w gminie Leśna, czynione są 
wanie piłki nożnej wśród młodzieżyącą fakty, które pokazują realne przez Urząd również starania o zewnętrz-
i dorosłych dla 50 osób (wg oświadczenia nakłady finansowe Gminy Leśna ne środki na gruntowny remont stadionu. 
Klubu). Jest to kwota co prawda na dzień ponoszone na rzecz  klubu. Warto w tym miejscu także dodać, że 
dzisiejszy o 5 tys. mniejsza niż otrzymana Aby móc obiektywnie ocenić wysokość utworzone zostało nowe stowarzyszenie 
dotacja w roku ubiegłym, ale należy wziąć przyznawanego wsparcia, dla porównania p.n. Leśniańskie Towarzystwo Sportowe, 
pod uwagę, że Prezes Zarządu „Włóknia-przedstawiamy dane z 2010 r., kiedy to którego celem jest objęcie szkoleniem 
rza” uzgodnił z Burmistrzem Leśnej, że wysokość wsparcia była ustalana przez piłkarskim 80 dzieci w wieku od 9 do 14 
Gmina przejmie utrzymanie pawilonu na poprzednie władze samorządowe. lat Stowarzyszenie przystąpiło do 
stadionie. W związku z tym koszty te, Wówczas łączna kwota wsparcia konkursu na realizację zadań publicznych 
które rocznie wynoszą ok. 8 500 zł, nie wyniosła: 30 000 zł. i uzyskało dofinansowanie w wysokości  będą ponoszone z przyznanej dotacji. Stąd 

Natomiast w 2011 r. MGKS „Włókniarz” 10 000 zł.też realne wsparcie planowane na 2012 r. 
uzyskał od Gminy Leśna wsparcie Reasumując, wsparcie ze strony Gminy wynosi już na dzień dzisiejszy 33 500 zł. 
finansowe w wysokości: zarówno dla MGKS „Włókniarz” - jak Będą także kontynuowane prace 
· 30 000 zł na realizacje zadań publi- i ogólniej- dla piłkarzy w Leśnej jest porządkowe i remontowe na stadionie 

cznych, z roku na rok korzystniejsze. Nieuzasa-organizowane przez Gminę, mimo że 
dnione i emocjonalne słowa krytyki nie · 1400 zł na spłatę zadłużenia za gaz. obiekt ten formalnie jest we władaniu 
mające pokrycia w faktach, w żaden Ponadto na stadionie wykonywane były - MGKS „Włókniarz”. Będzie też 
sposób nie przyczyniają się natomiast do zorganizowane przez Gminę - prace ogłoszony następny konkurs na zadania 
poprawy sytuacji piłki nożnej w naszej publiczne, w którym klub będzie mógł porządkowe i remontowe, których 
gminie. Jeśli pojawiają się wątpliwości starać się o kolejną dotację na bieżący rok.wartość wyniosła 12 000 zł (w tym 
w jakiejkolwiek kwestii dotyczącej robocizna ok. 6 500zł). Zakupiony został Podczas rozmów z członkami Zarządu 
działań Urzędu apelujemy, by w pierwszej także piłkochwyt za 8 000 zł. Tak więc Burmistrz Leśnej oferował również 
kolejności zweryfikować informacjełączne nakłady osiągnęły wartość około pomoc ze strony Urzędu Miejskiego
u źródła. w staraniu się Klubu o środki unijne, gdyż 51 400 zł. 

Wsparcie MGKS „Włókniarz” przez Gminę
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Budynek Poczty w Leśnej wymaga od prawne do ogłoszenia przetargu na 
dawna pilnego remontu. Zniszczona wyłonienie wykonawcy remontu  -  
elewacja, pionowe pęknięcia ściany informuje Krystyna Jarzyna, Sekretarz 
zewnętrznej  - stwarzają niekorzystne Urzędu Miejskiego w Leśnej. 
wrażenie. Środki na ten cel zostały zabezpieczone. 
- Już od kilku miesięcy Urząd Miejski Planowany termin rozpoczęcia prac, to 
w Leśnej słał monity w tej sprawie do czerwiec bieżącego roku. Wypada tylko 
właściciela budynku. I oto jest pozytywna życzyć  powodzen ia  inwes to rowi  
odpowiedź. - Jak dowiedzieliśmy się od w realizacji tego zadania, które – z racji 
Janusza Koszczewskiego z Poczty Polskiej usytuowania budynku - ma wpływ na 
S . A ,  z  Wy d z i a ł u  O p e r a c y j n e g o  pierwsze wrażenia wjeżdżających do 
Infrastruktury w Jeleniej Górze - naszego miasta.
przygotowywane są czynności formalno - 

Dyrektor Ośrodka Kultury i Sportu zmiana statutu Ośrodka Kultury 
w Leśnej Joanna Pietras objęła swoje i Sportu, po stworzenie konkretnej 
s t a n o w i s k o  1  m a r c a  2 0 1 2 .  i m p r e z y  w y o d r ę b n i a j ą c e j  
Zapytaliśmy, jakie ma plany. i indywidualizującej wizerunek Gminy 

- Moim zamierzeniem jest 
u c z y n i e n i e  O ś r o d k a  
Kultury i Sportu w Leśnej 
prawdziwym centrum 
ż y c i a  k u l t u r a l n e g o  
i  s p o ł e c z n e g o  d l a  
mieszkańców mias ta  
i  g m i n y  L e ś n a  –  
p o w i e d z i a ł a  J o a n n a  
Pietras -  bez względu na 
ich wiek, a także próba 
aktywizacji społecznej 
i kulturalnej lokalnej 
społeczności. Każdy musi 
przecież dostrzegać, jak 
wielki potencjał tkwi tu 
w OKiS, i w ludziach, 
a także w specyfice naszej 
gminy. Mamy tu naprawdę 
d u ż ą  r ó ż n o r o d n o ś ć  
stowarzyszeń, organizacji 
sportowych, zespołów 
muzycznych, ale również 
p a s j i  d r z e m i ą c y c h  

Leśna i stanowiącej jej konkretną markę w  m i e s z k a ń c a c h .  To  t r z e b a  
promocyjną wobec innych gmin wykorzystywać i na tym bazować. Chcę 
z  terenu byłego województwa nawiązać ścisłą współpracę ze szkołami, 
jeleniogórskiego.p r z e d s z k o l a m i  i  w s z y s t k i m i  

organizacjami z naszego terenu w celu Mieszkam w Jeleniej Górze, ale jestem 
realizacji zadań Ośrodka Kultury osobą "stąd". Urodziłam się w Lubaniu 
i Sportu, jak również zadań tych i kilkanaście lat związana byłam właśnie 
podmiotów. z tym miastem. Jednak to gmina Leśna 

jest obecnie moją małą Ojczyzną.Przed nami wiele zadań: od takich może 
trochę przyziemnych, ale istotnych jak 

Dwie jednostki gminne, Ośrodek dalszego etapu zakwalifikowały się 
Kultury i Sportu oraz Miejsko - odpowiednio 4 i 2 osoby. Drugim 
G m i n n y  O ś r o d e k  P o m o c y  etapem był test predyspozycji 
Społecznej w Leśnej, mają nowych i wiedzy z zakresu stanowiska,  
szefów. następnie przeprowadzone zostały 

rozmowy kwalifikacyjne z osobami, Zmiana była konieczna ze względu na 
które otrzymały największą liczbę rezygnację ze stanowiska przez 
punków z testu.dotychczasowego dyrektora OKiS 

oraz wypowiedzenie stosunku pracy Zwycięsko procedurę  naboru 
kierownikowi MGOPS.  W obu przeszły:
przypadkach został ogłoszony nabór, · M a r t a  M i s i e w i c z  n a  
chociaż w przypadku szefa OKiS nie s tanowisko Kierownika 
jest wymagany. Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Na stanowisko dyrektora OKiS Pomocy Społecznej w Leśnej, 
wpłynęło 6 aplikacji, natomiast na · Joanna Pietras na stanowisko 
stanowisko kierownika M-GOPS – 2. 

Dyrektora Ośrodka Kultury 
Po sprawdzeniu aplikacji pod 

i Sportu w Leśnej.
względem formalno-prawnym do 

Dożynki to ważne święto, głęboko Straży Pożarnych, które mają uświetnić 
zakorzenione w naszej tradycji. Chcąc święto dożynkowe. Zawody te zostaną 
zapewnić ich obchody na jak najwyższym poprzedzone warsztatami organizowanymi 
poziomie, gmina Leśna podjęła starania w siedzibie OSP w Leśnej. Do udziału 
o  uzyskanie  dof inansowania  na  w projekcie zostanie zaproszona młodzież 
organizację przedsięwzięcia pod nazwą oraz jednostki straży z obszaru LGD. 
„Święto Plonów”. Organizacja wspólnych inicjatyw ma na celu 

profilaktykę zagrożeń poprzez wspólną Jego realizacja planowana jest w sierpniu 
edukację ekologiczną, mobilizowanie do 2012 r. Impreza będzie miała charakter 
intensywnego szkolenia pożarniczego, otwarty i dostępny dla wszystkich. 
zmierzającego do skutecznego prowadzenia Organizacja "Święta Plonów" będzie 
akcji ratowniczo-gaśniczych, ocena stanu nawiązywała do dożynkowej tradycji 
wyszkolenia pożarniczego, popularyzacja naszego regionu. W ramach imprezy poza 
wśród społeczeństwa zagadnień ochrony tradycyjnym obrzędem dożynkowym, 
przeciwpożarowej, przygotowanie do startu zostanie zaprezentowana sztuka ludowa, 
w zawodach wyższego szczebla. Całkowity rzemiosło, zespoły kultywujące ludowe 
koszt zadania to 20 820 zł, a możliwe do tradycje, kuchnia regionalna. Dożynki będą 
uzyskania dofinansowanie wynosi:  okazją do spotkania, rozmów, wymiany 
14 573 zł.doświadczeń ludzi z różnych grup 

wiekowych, a przede wszystkim do Wnioski zostały złożone w odpowiedzi na 
kontynuowania tradycji dożynek jako og łoszony  konkurs  p rzez  Zarząd  
podziękowania za plony. Całkowity koszt Województwa Dolnośląskiego w ramach 
zadania to 35 178 zł, natomiast wysokość działania 4.1/4.1.3 „Wdrażanie Lokalnych 
możliwego do uzyskania dofinansowania to Strategii Rozwoju” objętego Programem 
20 020 zł. Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013 

z udziałem środków Europejskiego Złożono również drugi wniosek na 
Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju dofinansowanie organizacji zawodów 
Obszarów Wiejskich.sportowo-pożarniczych Ochotniczych 

Unia dofinansuje
gminne dożynki?

Budynek poczty
odzyska dawny wygląd

Aktualności

Zmiany na stanowiskach

Kierunki
działania OKiS
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PS. W załączeniu przesyłam kilka zdjęć, w oddziale 315h wykonując cięcie w celu powietrza) tutaj rósł bardzo często.LIST DO REDAKCJI
które zrobiłam. Niestety, podczas zabezpieczenia warunków wzrostu dla Prócz jodły w młodym pokoleniu tego lasu S z a n o w n a  R e d a k c j o ,
pierwszego spaceru nie miałam ze sobą istniejącego młodego pokolenia lasu. Na spotkamy buka i świerka, które to gatunki z wielkim zainteresowaniem czytam zawsze 
aparatu, a kilka dni później wywieziono już czym to polega? razem gwarantują, że nowy las będzie silny "Panoramę Leśnej". Z całego serca chcę 
znaczne ilości drewna, więc obraz ze zdjęć Leśnicy w każdym fragmencie lasu tak i odporny na wiatry i inne zagrożenia. p o g r a t u l o w a ć  p o m y s ł u  
nie oddaje jeszcze w zupełności tego, co starają się wycinać pojedyncze, a czasem Będzie też bardziej zbliżony do i sposobu jego realizacji. 
zastałam. całe fragmenty starego lasu, by młode naturalnego.Piszecie Państwo o wielu sprawach, które 

drzewka, rosnące wcześniej w ocienieniu Jeśli chodzi o sprzedaż drewna to trafia ono dotyczą naszej gminy. Zdecydowałam się 
Od redakcji. O odpowiedź w tej sprawie tych starszych, miały szansę  na normalny w różne kierunki nie tylko naszego kraju, do Was napisać, mając nadzieję, że 
poprosiliśmy gospodarza terenu, czyli wzrost. Leśnicy nazywają taki zabieg ale i Europy czy świata. Czasem kupuje  je zajmiecie się również wyjaśnieniem 
Nadleśnictwo Świeradów. Publikujemy cięciem odsłaniającym. Gdyby na czas nie następującej kwestii. bezpośrednio kupiec zagraniczny, 
ją poniżej. wykonano takich prac po prostu młode a czasem dopiero za pośrednictwem W Miłoszowie, w okolicach granicy 

pokolenie nie miało by szansy zastąpić polskiego tartacznika taki kupiec kupuje państwa, rośnie las. Znają go z pewnością 
starszych , już obumierających drzew.  Jest Szanowny Panie Redaktorze. Dziękujemy gotowe deski.mieszkańcy wsi, ale również inne osoby - 
to naturalny przykład cyklu rodzenia się, za informację oraz zainteresowanie  w szczególności amatorzy grzybobrania Jak się to odbywa dzisiaj? To już całkiem 
wzrostu i obumierania a przeciętny świerk i odpoczywania na łonie natury. Niedawno mieszkańców naszej okolicy stanem inna historia jak ktoś powiedział, która 
żyje w lesie polskim od 80 do 120 lat. Po wymaga sporo miejsca i czasu.  Ale jeśli 
tym okresie,  aby zachować również dobrą czytelnicy są zainteresowani to oczywiście 
jakość drewna,  trzeba go wyciąć dając chętnie, na łamach Panoramy Leśnej o tym 
miejsce młodemu pokoleniu. opowiemy. Opowiemy też chętnie więcej 
Niezwykle ważny jest i inny aspekt- jedna o lesie i o naszej pracy, jeśli zauważymy 
z najważniejszych ról lasu, czyli zainteresowanie. Także dlatego, że leśnicy 
dostarczanie drewna. Każdy z nas opiekują się nie swoim „własnym” lasem, 
„zużywa” w ciągu roku średnio 1 m3 ale lasem będącym wspólną własnością 
drewna i wbrew pozorom oraz rozwojowi 
cywilizacyjnemu ta ilość ciągle rośnie! 

Aby pogodzić dwie najważniejsze funkcje 
lasu – funkcję produkcyjną (drewno) jak 
i funkcje ochronne (ochrona gleby, wód 
itp.) leśnicy zawsze dostosowują ilość 
wycinanego lasu i wycinanego drewna do 
tego ile takiego lasu rocznie przyrasta. 

Porównując obie liczby trzeba wiedzieć, że 
leśnicy w Polsce wycinają tylko 60% tej 
ilości drewna, która w danym roku 
przyrasta!

jednego z największych naszych bogactw, wybrałam się tam na spacer i wielkim Ta ilość jest niezwykle ostro przestrzegana, 
zaskoczeniem był dla mnie obecny stan czyli lasu. pi lnowana i  nie  ma możliwości  
lasu. Jest całkowicie przetrzebiony - Lasy Państwowe w imieniu Skarbu przekroczenia tej liczby. Stąd między 
wycięto bardzo dużo drzew, w miejscach, Państwa a właściwie nas wszystkich innymi tzw. „zapas” drewna w kraju, czyli 
gdzie jeszcze niedawno rosły olbrzymie gospodarują i opiekują się lasami , których po prostu ilość drewna we wszystkich 
świerki, teraz straszą polany z mizernymi jest aż 29 % powierzchni kraju. Na lasach w Polsce wzrosła od okresu 
samosiejkami! Wzdłuż drogi poukładane są obszarze o którym pisze Czytelnik taką powojennego dwukrotnie!
całe sterty pociętych pni. gospodarkę prowadzi Nadleśnictwo Podobnie się dzieje w naszym omawianym 
Zaczęłam rozpytywać, jaka jest przyczyna Świeradów, a tym konkretnym lasem od fragmencie Lasu Miłoszowskiego.  
tak zmasowanej wycinki, ale nikt mi nie kilku lat opiekuje się Leśniczy Leśnictwa Najpierw leśnicy delikatnie przerzedzali umiał udzielić odpowiedzi. Mieszkańcy Świecie - Pan Inżynier Piotr Orlik. i wspólnym dobrem.ten las, by pojawiły się na poziomie runa przyznają, że transporty drewna tirami 

Chętnie też na pytania czytelników, również Fragment lasu obok przejścia granicznego leśnego pierwsze siewki drzew, potem odbywały się niemal bez przerwy. Co się 
bezpośrednio, odpowiedzą leśniczowie, Miłoszów to tak zwany w terminologii dosadzali drzewa cenne, których tam dzieje? Dlaczego ktoś tak niszczy nasze 
którzy opiekują się lasami państwowymi leśnej „oddział 315 h” o powierzchni wcześniej nie było (by las był bardziej wspólne dobro, jakim jest (był?) piękny 
i prywatnym na terenie Gminy Leśna. Są to:prawie 5 ha lasu. naturalny i odporny), a w końcu  musieli las? Krążą plotki, że drewno z naszego lasu 
Piotr Orlik – Leśnictwo Świecie – Las Podobnie jak to się dzieje dla każdego wyciąć resztę starego lasu  by po będzie sprzedawane za niemiecką granicę. 
Miłoszowski i las  od Świecia do Wolimierza innego lasu,  także i tu Nadleśnictwo dosadzeniu jeszcze cennych sadzonek (np. Czy uzyskanie pieniędzy ze sprzedaży 
– tel. 667 600092                          gospodaruje na podstawie tzw. Planu jodły) uzyskać w tym samym miejscu uzasadnia takie niszczenie natury? Te 
Mirosław Kulik – lasy koło Leśnej nad tzw. Urządzania Lasu zatwierdzanym aż przez młody i nowy las.  Plan urządzania lasu, d r z e w a  ro s ł y  k i l k a d z i e s i ą t  l a t .  
sztolniami, od Leśnej do Giebułtowa, tel. Ministra Środowiska, czyli dokumentu Odbudowania drzewostanu do stanu o którym pisaliśmy, opisuje, że w tym 
603 857053sprzed kilku miesięcy doczekają dopiero opisującego co w danym lesie należy miejscu jest już aż 40-50% młodego 
Do dyspozycji pozostaję również ja, czyli nasze dzieci. Gdzie jest granica pogoni za zrobić  aby  prowadzić  właśc iwą  pokolenia, co znaczy, że należy zrobić dla 
Nadleśniczy Nadleśnictwa Świeradów lub pieniędzmi? gospodarkę leśną. niego miejsce a potem właśnie jeszcze 
nasza strona internetowa:Ponieważ jako zwykły człowiek nie mam dosadzić cenniejsze gatunki drzewek, Właściwe gospodarowanie lasem oznacza, 
http://wroclaw.lasy.gov.pl/możl iwości  uzyskania  in formacj i  których tam niestety nie było. że najważniejsze jest,  aby las na stałe 

i zaapelowania o rozsądek, zwracam się do http://www.lkpsudety.eupozostał lasem, co najważniejszy dla Zresztą dzięki takiej pracy właśnie już 
Was, droga redakcjo, o zajęcie się tą lub kontakty do pracowników:leśników dokument - Ustawa o lasach  teraz w tym kawałku naszego lasu rosną 
sprawą. Może władze Lasów Państwowych http://wroclaw.lasy.gov.pl/index.php?optionnazywa   zasadą zachowania trwałości młode jodełki, a trafiają się i te 15-letnie, 
nie zignorują zainteresowania tematem =com_content&task=view&id=756&Itemii ciągłości lasu. a wiemy, że jodła jest niezwykle 
prasy i będą w przyszłości ostrożniej d=701&tpe=swieradowdelikatnym i wrażliwym gatunkiem, który Przechodząc do tego konkretnego podejmować decyzje o takiej zmasowanej 

Darzbór!kiedyś (do czasu klęski ekologicznej fragmentu Lasu Miłoszowskiego na wycince. 
spowodowanej zanieczyszczeniami Wiesław Krzewinapoczątku roku 2012  rozpoczęto prace Anna Stuzik
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Uruchamiamy „Kącik ciekawostek”. W rubryce (Szajewskiego?). Obecnie w miejscu tym jest 
tej chcemy zamieszczać krótkie informacje zakład fryzjerski VIOLA. 

Może ktoś z Czytelników wie coś więcej o tym z bliższej i dalszej naszej przeszłości, stanowiące 
zakładzie fotograficznym, o Panu Edwardzie. swoiste ciekawostki. Zachęcamy Państwa do 
Jeśli tak – prosimy o kontakt.nadsyłania swoich opisów ciekawych zdarzeń, 

miejsc, epizodów, obiektów itp., wzbogacających 
naszą wiedzę o tym, co tu się działo, jak żyliśmy, 
czym się zajmowaliśmy. Często takie ciekawe 
fakty uwiecznione zostały na fotografiach. 
Prosimy więc o przetrząśnięcie domowych lub 
firmowych archiwów, a być może znajdą się tego 
typu ciekawostki…
Prosimy je przesyłać na adres: rzecznik@lesna.pl 
lub e-mail redakcji bądź przynieść osobiście do 
siedziby redakcji. 
Na prezentowanym dziś zdjęciu – jak nam 
opowiedziała Maria Maliszewska ze Świecia - 
jest jej nieżyjący już ojciec Józef, JEDZINIAK. 
Był pracownikiem ZPJ „Dolwis” oraz… 
zapalonym wędkarzem. Złowił wiele taaaakich 
ryb. Na zdjęciu z wielkim karpiem, ważącym ok. 
7,6 kg, złowionym na wędkę w jeziorze Czocha 
w roku bodajże 1974.Nie był to jednak rekordowy 
okaz pana Józefa, do tego miana pretenduje 
szczupak o długości ponad 140 cm! Trwają 
poszukiwania tego zdjęcia…
Prezentowane zdjęcie zrobiono w Leśnej 
w zakładzie  fotograf icznym przy ul .  
S i e n k i e w i c z a ,  u  „ P a n a  E d w a r d a ”  

Jednym z wielu problemów polskich rodzin zdania rówieśników czy dorosłych, a hasło 
jest alkohol. Szczególnie mężczyźni są pomocnicze brzmiące: Myślisz- (ma 
bardzo podatni na alkohol i stanowią zainspirować do weryfikacji własnych 
większość osób dotkniętych alkoholowym schematów i mitów na temat zjawisk 
nałogiem w naszym kraju.  zagrażających zdrowiu i życiu) decydujesz- 
W wie lu  przypadkach  dz ia ła  to  (uwrażliwia młodzież na sprawczość we 
destrukcyjnie  na więzi  rodzinne,  własnym życiu) odmawiasz (rówieśnikom - to 
a szczególnie na psychikę. Z choroby wyzwanie dla wielu nastolatków, gdyż naraża 
alkoholowej nie można się wyleczyć, to na odrzucenie, a nawet agresję ze strony 
znaczy, że nawet po wieloletniej abstynencji innych). W realizacji tych zadań nie wystarczy 
próby tzw. „kontrolowanego” picia kształtowanie własnych postaw, pomaganie 
najczęściej kończą się powrotem do nałogu. młodzieży w budowaniu własnych wartości, 
Możliwe natomiast jest zatrzymanie choroby ale konieczne jest  zaproponowanie 

prak tycznych  sposobów wyrażania  i rehabilitacja, gdzie fundamentalnym 
niezależnych opinii i ćwiczenia tych warunkiem zdrowienia jest abstynencja.
umiejętności.Pamiętajmy: 
W ramach kampani i  „ZACHOWAJ 
TRZEŹWY UMYSŁ” będzie realizowana 
kampania „Odpowiedzialny kierowca”. 
Bezpieczne drogi i trzeźwi kierowcy to Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
kwestie, na których zależy każdemu. Wszyscy Alkoholowych w Leśnej informuje, że w roku 
jesteśmy uczestnikami ruchu drogowego, 2012r. będzie realizowana kampania 
jako piesi, rowerzyści i kierowcy. Im więcej „ZACHOWAJ TRZEŹWY UMYSŁ” Cele 
osób zaangażuje się w działania na rzecz i misja kampanii to zwiększenie zaradności 
bezpieczeństwa, tym lepsze efekty uda się dzieci i młodzieży, rozwinięcie umiejętności 
osiągnąć. Jednocześnie przypominamy, że radzenia sobie  w różnych sytuacjach 
miesiąc marzec to moment na zmianę opon na życiowych, w szczególności gdy dochodzi do 
letnie.prób częstowania alkoholem, papierosami czy 
Pomoc  w  rozwiązan iu  prob lemu narkotykami. Kampania ma także na celu 
alkoholowego możesz otrzymać w Punkcie przeciwdziałanie bierności, bezradności 
Konsultacyjnym przy MGOPS w Leśnej ul. i nudzie oraz zmniejszenie dostępności 
Pocztowa 10 w każdy wtorek w godz.10-12.alkoholu dla dzieci i młodzieży.
Serdecznie zapraszamy do włączenia się Dz ia ł an ia  pode jmowane  w  szko le  
w kampanię.podstawowej mają na celu wspieranie wiary 
Przypominany, że do dnia 26 marca 2012r. uczniów w możliwości realizacji celów 
należy złożyć wnioski - oferty realizacji zadań życiowych. Aby poznać smak satysfakcji ze 
wynikających z planu GKRPA na rok 2012. swych działań, najpierw należy nauczyć 
Wzór oferty realizacji zadań oraz zadania do dzieci stawiania sobie celów do osiągnięcia. 
realizacji w ramach Gminnego Programu Zadaniem dorosłych jest pomóc im 
rozwiązywania Problemów Alkoholowych r o z p o z n a w a ć  s w o j e  p o t r z e b y ,  
i kampanii są zamieszczone na stronie BIP zainteresowania, rozwinąć skrzydła.
i stronie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Natomiast w Gimnazjum ma na celu 
Społecznej w Leśnej.kształtowanie niezależnego sposobu myślenia 

i prawidłowego sposobu komunikowania się 
Marzena Ogrodowicz-Straszakuczniów z poszanowaniem odmiennego 

Alkoholizm jest chorobą 
śmier te lną .  Spożywan ie  a lkoho lu  
w określonych miejscach publicznych jest 
niezgodne z prawem i podlega karze grzywny.

Aktualności

Kącik ciekawostek

Alkohol – problem wielu rodzin
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Konkurs plastyczny
REGULAMIN
Organizator:

ń Ośrodek Kultury i Sportu w Leśnej
Cel konkursu:

ń Kultywowanie tradycji świątecznych
ń Upowszechnianie plastyki

Warunki udziału:
ń Prace oceniane będą w czterech kategoriach:

I - klasy O – II
II - klasy III – IV
III - klasy V – VI 
IV - klasy I – III Gimnazjum

ń Każda praca musi być opisana (imię i nazwisko, klasa i szkoła)
ń Technika prac dowolna, format maksymalny A5

Termin dostarczania prac do Organizatora:
ń do dnia 20 marca 2012 r.

Najciekawsze prace będą eksponowane na wystawie pokonkursowej.
Autorzy najciekawszych prac w każdej kategorii otrzymają upominki.

Serdecznie zapraszamy wszystkie dzieci 
w wieku od 7 do 12 lat na zajęcia kółka 
teatralnego prowadzonego w Ośrodku Kultury 
i Sportu w Leśnej. Zapisy prowadzone są do 21 
marca br. w pokoju nr 9 na I piętrze w Ośrodku 
lub telefonicznie pod numerem 75 72 11 579. 
Zajęcia odbywać się będą w soboty w godzinach 
9:30 – 11:30. Udział w zajęciach jest 
nieodpłatny.  Zapraszamy!

Kartka wielkanocnaKartka wielkanocna

Kółko teatralne zaprasza
Tegoroczne obchody Dnia Kobiet w OKiS Rozpoczęte zostały wystąpieniem Jana 
odbyły się w sali widowiskowej 8 bm. o godz. Surowca – Burmistrza Leśnej oraz Waltera 
18.00. Straszaka - Przewodniczącego Rady 

Miejskiej Leśnej. Następnie zaprezentowała 
się Estrada Lubańska w programie „Dla 
Ciebie Ewo”. Cała sala bawiła się wraz 
z zespołem.  Nie zabrakło piosenek 
współczesnych i tych z dawnych lat. 
Mogliśmy zobaczyć także występy 
kabaretowe, które utrzymywały dobry 
humor pań. 
Jeszcze raz składamy najlepsze życzenia dla 
wszystkich Pań.

Kółko fotograficzne zaprasza do Ośrodka osiągnięcia oraz zachęcać pasjonatów 
Kultury i Sportu w Leśnej w dniu 17 marca fotografii do uczestniczenia w zajęciach 
2012 roku o godzinie 13.00 na Przegląd kółka fotograficznego. Prezentację prac 
fotografii zimowej. Uczestnicy kółka można będzie oglądać do 24 marca br. 
fotograficznego pod okiem  instruktor Ilony w holu na parterze Ośrodka Kultury i Sportu 
Cichoń będą prezentować  dotychczasowe w Leśnej.

Dzień Kobiet w OKiS

Przegląd fotografii zimowej

reklama
Podane ceny są cenami netto, do których należy doliczyć 23% VAT

cała strona
(24 moduły)

pół strony
(12 modułów)

1/4 strony
(6 modułów)

wizytówka
(2 moduły)

360 zł

180 zł

  90 zł

  30 zł

Rabaty dla zlecających reklamę w miesięczniku 
„PANORAMA LEŚNEJ”

Ř Reklama minimum ¼ strony na 3 kolejne wydania PL – 10% rabatu.

Ř Reklama minimum ¼ strony na 6 kolejnych wydań PL – 15% rabatu.

Ř Reklama minimum ¼ strony na 9 kolejnych wydań PL – 20% rabatu.

Ř Reklama minimum ¼ strony na 12 kolejnych wydań PL – 25% rabatu.
Rabaty udzielane są w sytuacji płatności z góry za cały uzgodniony okres oraz 
dostarczenia przez zleceniodawcę gotowej wersji reklamy.

Reklama dotycząca innych formatów lub terminów – do uzgodnienia z Redakcją.

Sprzedam samojezdny wózek inwalidzki mało używany, w załączeniu ładowarka 
i pompka. Mój telefon 602 615 305.

OGŁOSZENIA  DROBNEOGŁOSZENIA  DROBNE

redakcja@panoramalesnej.plOgłoszenia należy wysyłać na adres: redakcja@panoramalesnej.pl
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Prawidłowo powinno być podane, że w roku Sprostowanie szkolnym 2012/2013 będzie 66 uczniów 
W artykule "Problemy gminnej oświaty”, (średnio 11 w klasie), w 2013/2014 -73 (średnio 
zawartym w nr 2 „Panoramy Leśnej” z dnia 16 12 w klasie), a w r. szk. 2014/2015 – 80 (średnio 
lutego 2012 r., z powodu rachunkowej pomyłki 13 w klasie).
została wykazana niewłaściwa liczba uczniów 
w Szkole Podstawowej w Pobiednej Przepraszam za pomyłkę. 
w najbliższych trzech latach szkolnych. Renata Brodowicz

12 i 13 kwietnia 2012 r. 5. Nieruchomość niezabudowaną położoną 
nieograniczone na następujące nieruchomości w obrębie wsi Bartoszówka, określoną granicami 
i lokale: działki nr 59/1.
1. Nieruchomość niezabudowaną położoną przy 6. Lokal mieszkalny nr 2 znajdujący się 
ul. Krótkiej w Leśnej, określoną granicami w Pobiednej, w budynku mieszkalnym przy 
działki 760/13. ul. Podgórnej 11.
2. Sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 (do Informacje o przetargach zamieszczone są na 
adaptacji) znajdującego się na poddaszu budynku tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego,  
mieszkalno-użytkowego, położonego w Leśnej Rynek 19 i na stronie internetowej Urzędu :
przy ul. Żeromskiego 7. http://bip.umlesna.nv.pl/→ przetargi®sprzedaż 
3. Sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 położonego nieruchomości®przetargi 2012
w Leśnej w budynku mieszkalnym przy Wi ę c e j  i n f o r m a c j i  m o ż n a  u z y s k a ć  
ul. Pocztowej 8. w Referacie Gospodarki Nieruchomościami, 
4. Nieruchomość zabudowaną budynkiem Rolnictwa i Ochrony Środowiska UM, ul. 
mieszkalnym jednorodzinnym w Pobiednej przy Świerczewskiego 11b (I piętro,  pokój 11), tel. 75 
ul. Strzeleckiej 3. 72 11 466.

odbędą się przetargi ustne W ciemnościach Agnieszki Holland jest filmem w ekstremalnej sytuacji na przemiennie szokują 
bez wątpienia dobrym. Ma wszystko to, co taki i wzruszają... 
film powinien mieć: wyraźnie zarysowanych A jednak, coś w tym filmie nie jest takie, jak być 
głównych bohaterów, chwytliwy i sprawdzony powinno. Czegoś brakuje; nie w reżyserii, czy 
temat i profesjonalną oprawę. sztuce aktorskiej prezentowanej przez obsadę, 
Ta budująca historia o grupie Żydów ale brakuje jasnej wizji, co ten konkretny film 
uratowanych z getta i „przechowanych” we mógłby dodać do opowiadanej już wielokrotnie 
lwowskich kanałach przez Polaka przez cały historii. Dość nietypowo dobrana sceneria zdaje 
okres okupacji niemieckiej tego miasta jest się nie wykorzystuje swojego pełnego 
kolejnym hołdem składanym tym, którzy potencjału. Brakuje szczurzego strachu przed 
w czasach trudnych potrafili poświęcić siebie na ogniem, desperacji w ludzkich czynach i lęków 
rzecz innych. Miejscami monotonna akcja ukrytych w ciemności.  
przedstawia niemal wszystkie aspekty życia C h o ć  g o d n y  p o l e c e n i a  w i d z o w i  
w kanale, który stał się dla grupy uciekinierów zainteresowanemu tematyką holokaustu, 
schronieniem na 15 miesięcy. Monotonia ta codziennej heroiczności i drugiej wojny 
przepleciona została nagłymi zrywami akcji, światowej, to widzowi lubiącemu spojrzeć 
gdzie główny bohater wykazuje się coraz to krytycznie na oglądane dzieło radziłbym nie 
większą skłonnością do narażania życia wymagać od tego filmu za dużo. Jak 
swojego i swoich najbliższych na rzeczy wspomniałem na początku – film jest po prostu 
ukrywanych ludzi lub równie częstymi scenami dobry, ale nie wybitny. W mojej skromnej opinii 
seksu, gdyż ciężko mówić o „scenie łóżkowej” do Oscara brakuje mu sporo, ale oczywiście, 
w kanalizacyjnym odpływie. Wyznaczające trzeba film zobaczyć, żeby samemu wyrobić 
rytm filmu, kolejne coraz to bardziej sobie zdanie.
desperackie ruchy ludzi postawionych Vorox

Nieruchomości do sprzedaży Polecamy film...
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W dniach 1.02.2012r. oraz 8.02.2012r. przełomie marca 2012 r. wynikiem 2:0 w setach. Zdobyli mistrzostwo W. R u t k o w s k a ,  O . Wo j c i e c h o w s k a ,  
powiatu i będą reprezentowali nasz rejon A. Jaworowicz, K.Sikorska, Z.Śpiewak, w hali sportowej Ponadgimnazjalnego Uczestnicy tego sukcesu to dziewczęta – 
w finale strefy jeleniogórskiej, który M.Mudrak, O.Milczarek, P.Gazda/Kompleksu Edukacyjnego w Lubaniu Julia Flaszyńska, Oliwia Piekarz, Weronika 
odbędzie się w marcu br. W finale odbyły się zawody – finały strefy Rutkowska, Ola Bielecka, Zuzanna 
powiatowym uczniowie SP w Smolniku powiatowej w mini piłce ręcznej dziewcząt Ś p i e w a k ,  M a g d a  M u d r a k ,  A n n a  
zwyciężyli z takimi szkołami jak: 1 Lubań, i chłopców. W imprezie tej wzięli udział Jaworowicz, Oliwia Wojciechowska, Ola 
Siekierczyn, Kościelnik, Olszyna oraz uczniowie ze SP im. Jana Pawła II Giedrys, Anna Szymków oraz chłopcy – 
Świeradów-Zdrój. w Smolniku. Spośród siedmiu najlepszych Krzysztof Kuzia, Konrad Kalka, Radek 

drużyn z gmin powiatu lubańskiego zajęli Teske, Kacper Sztuba, Filip Kirkowski, 
I miejsce i awansowali do finałów strefy Kamil Marek, Jakub Zimowicz, Bartek 
jeleniogórskiej, które to odbędą się na Roskowiński.

Mini piłka siatkowa „4-ek”
W ostatnich dniach lutego w hali 
sportowej Kompleksu Edukacyjnego 
w Lubaniu odbył się finał powiatowy 

Na zdjęciu: Zwycięzcy finału 
mini piłki siatkowej „4-ek” dziewcząt 

czwórek siatkarskich chłopców /skład: 
i chłopców szkół podstawowych. 

K.Kuzia, K.Kalka, R.Teske, K.Sztuba, 
W zawodach „4-ek” siatkarskich 

G.Zjawin, F.Kirkowski, K.Marek, T.Gracjan, 
wzięło udział 6 szkół z całego powiatu. 

G.Chołodyn, A.Krzysztoń/
Uczniowie ze Szkoły Podstawowej w Na zdjęciu: Zwyciężczynie finału 
Smolniku byli bezkonkurencyjni czwórek siatkarskich dziewcząt /skład: 

Opracował: A. Durlaki  wygrali wszystkie spotkania J.Flaszyńska, M. Stelzer. O.Piekarz, 

Joanna Dubieniecka ur. w1994r.,  Najważniejsze osiągnięcia: Mateusz Dubieniecki, ur. w 1993r., zam. Kolarskim o Puchar Burmistrza Miasta 
zamieszkała w Szyszkowej. Obecnie Kat. Młodziczka 2008 r. Szyszkowa. Obecnie uczeń III klasy i Gminy w Twardogórze 
u c z e n n i c a  k l a s y  I I  L i c e u m  Liceum Ogólnokształcącego Szkoły I miejsce w Kryterium Kolarskim o Puchar IV miejsce - Międzynarodowe Kryterium 
Ogólnokształcącego im. Kombatantów Mistrzostwa Sportowego w kolarstwie Starego Miasta w GłogowieUliczne Winobranie 2008- Zielona Góra
Ziemi Lubańskiej w Lubaniu. w Świdnicy. Kat. MłodzikI miejsce na kryterium w Bolkowie

II miejsce w Małym Wyścigu PokojuKat. Juniorka Młodsza 2009 i 2010 r.
III miejsce w Mistrzostwach Dolnego ŚląskaII miejsce w 43 Małym Wyścigu Pokoju
Udział w mini Tour de Pologne w składzie I miejsce w Kryterium Ulicznym w Żaganiu
reprezentacji Dolnego ŚląskaI  m i e j s c e  w  M i ę d z y n a r o d o w y  
I miejsce w Kryterium Ulicznym o Puchar Wieloetapowym Górskim Wałbrzyskim 
Burmistrza Szczawna ZdrojuWyścigu Kolarskim
I miejsce w Kryterium Ulicznym w BolkowieIV miejsce Zieleniec- maraton
Kat.Junior młodszyIII miejsce na Finale Pucharu Polski 
W 2009 r. wywalczył kwalifikację do XV I miejsce na kryterium w Bolkowie
Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży X miejsce na Górskich Mistrzostwach Polski
w Sportach Letnich w Małopolsce w dwóch I miejsce w 44 Małym Wyścigu Pokoju
dyscyplinach: kolarstwo szosowe i kolarstwo I I I  m i e j s c e  w  M i ę d z y n a r o d o w y  
MTB, zajmując 7 miejsce.Wieloetapowym Górskim Wałbrzyskim Przynależność klubowa:
I miejsce w Międzynarodowym Kryterium Wyścigu Kolarskim 2004-2010 - MGLKS „Kwisa” Lubań; 
o Puchar Prezydenta Miasta ŻagańIV miejsce na Mistrzostwach Polski trener: Adam Kowalów
I miejsce w Kryterium Ulicznym w Bolkowiew jeździe parami na czas 2 0 1 0 - 2 0 11  -  L K S  A t o m  B o x m e t  
I I  m i e j s c e  n a  p i e r w s z y m  e t a p i e  II miejsce na Mistrzostwach Polski w jeździe Dzierżoniów; trener: Mariusz Mazur
Międzynarodowego Wyścigu Kolarskiego drużynowej na czas 2011 - Klub Kolarski „Pacyfik” Toruń
w Wałbrzychu I miejsce na Mistrzostwach Dolnego Śląska - Przygotowania do startów polegają na 
III miejsce w Małym Wyścigu Pokoju.na czas codziennej, systematycznej pracy – opowiada 
Kat.JuniorI miejsce na Mistrzostwach Dolnego Śląska M. Dubieniecki. -  W sezonie, który trwa od 
Powołanie do kadry Polski .start wspólny marca do października, codzienny trening Uczestnictwo w  trzech Pucharach Świata: Przynależność klubowa: Kat. Juniorka 2011r. trwa od 3,5 do 5 godzin jazdy na rowerze. w Chorwacji, Luksemburgu i Niemczech 2008-2011 - MGLKS „Kwisa” Lubań; trener: IV miejsce na Pucharze Polski w Strzelcach P o z a  s e z o n e m ,  w  o k r e s i e  t z w.  oraz  wyścigach międzynarodowych  m.in. Adam Kowalów Krajeńskich przygotowawczym,  zawodnicy trenują na w Holandii, Szwajcarii, Francji, Niemczech 2011 - LKS Atom Boxmet Dzierżoniów; IX miejsce na Mistrzostwach Polski LZS na basenie, siłowni, sali sportowej oraz i na Białorusi.trener: Mariusz Mazur czas w Darłowie wyjeżdżają na dwutygodniowe zgrupowania Najważniejsze dotychczasowe osiągnięcie: 

I miejsce na Kryterium Ulicznym do Ośrodka Przygotowań Olimpijskich II miejsce i tytuł Górskiego Wicemistrza - Aby dobrze zacząć sezon i przejechać go w Cieplicach w Cetniewie, do Chorwacji lub do pobliskich Polski w kolarstwie szosowym w kategorii na jak najwyższym poziomie, najważniejsza I V  m i e j s c e  n a  P u c h a r z e  P o l s k i  ośrodków górskich w Szklarskiej Porębie Junior,  wywalczone  28 .08 .2011r.  
j es t  sys tematyczność  –  mówi  J .  w Koziegłowach i  Borowicach . Uprawianie sportu to bardzo w Podgórzynie.
Dubieniecka - Każdego dnia trenuję od 2 do I I  m i e j s c e  w  M i ę d z y n a r o d o w y  trudna praca, gdyż należy godzić ciężkie Prowadzenie w klasyfikacji najlepszego 
3 godzin na rowerze. W okresie zimowym Wieloetapowym Górskim Wałbrzyskim treningi z nauką i odpoczynkiem. górala na Pucharze Świata w Niemczech.
wyjeżdżam na zgrupowania do Ośrodka Wyścigu Kolarskim III miejsce w klasyfikacji generalnej 

I miejsce w Kryterium Ulicznym w ŻaganiuPrzygotowań Olimpijskich w Cetniewie, Najważniejsze osiągnięcia: w Międzynarodowym wyścigu etapowym 
VII miejsce na Górskich Mistrzostwach Kat. Żakw okolice gór Sowich, jak również do w Dobczycach.
Polski Zwycięstwo w klasyfikacji generalnej Chorwacji. Uprawianie sportu wymaga I miejsce w Czasówce Sudeckiej
III miejsce - Mistrzostwa Dolnego Śląska Małego Wyścigu Pokoju.ode mnie dużo poświęcenia, ale gdy Podpisanie kontraktu z włoskim klubem MG 
i Lubuskiego w jeździe parami na czas- Mistrz Dolnego Śląska KVIS Norda na sezon 2012.człowiek staje na podium wie, że było 

I miejsce w Ogólnopolskim Wyścigu Tuszynwarto.
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jeszcze zawsze kilkakrotnie lakieruję lub Snycerstwo – sztuka rzeźbienia w drewnie, 
impregnuję, w zależności od tego gdzie ma rodzaj rzemiosła artystycznego. Do 
ona stać. W przypadku mebli, które mam rzeźbienia w drewnie używa się specjalnych 
w domu, jest to lakier nitro barwny. Po dłut, pobijanych knyplem. Dłuta te mogą być energii. Są rzeczy, które zrobię i jestem z nich Ma 39 lat, ur. 30.10.1973r. Od kilkunastu 
lakierowaniu meble przecierałem i jeszcze płaskie (proste lub skośne) albo o ostrzu bardzo dumny i wtedy się bardzo fajnie czuję, lat mieszka w Leśnej.
raz nakładałem warstwę lakieru bezbarwnego w kształcie litery V lub U, dodatkowo dla mam satysfakcję, ale jest to ulotne. I robię 
do trzech razy. wykonywania specjalnych cięć używa się następne. Są prace, które wychodzą mi lepiej, 

dłut odpowiednio wyprofilowanych - przypis a są też takie, które wychodzą gorzej, nie tak 
JM]. Myślę też o wykonywaniu drzwi i okien jak bym chciał. Wtedy mówię, że jedne są 
na stary styl, witrażowych.takie, które bardziej mi się podobają, 

a drugie są takie, które tylko mi się podobają 
- Są jakieś prace, które przyniosły Ci (śmiech). Do tego trzeba mieć serce i lubić to 
rozgłos?robić. Nieraz zaczynam coś  i nie wiem do 
To mocno powiedziane. Brałem udział końca jak to będzie wyglądało, co wyjdzie 
w wykonywaniu scenografii do Festiwalu w efekcie końcowym. Niejednokrotnie 
„Swojskie Granie” – Spotkanie ze wychodzi mi coś lepiej niż zakładałem, ale 
Współczesną Kulturą Ludową w ubiegłym i bywa odwrotnie.
roku. Mam nadzieję, że w tym roku też będę 
mógł pracować nad sceną do tego festiwalu – - Są takie, które Ci się nie podobają?
tym bardziej, że część prac mam już Jeszcze nie zrobiłem takiej rzeczy, z której - „RZEŹBY TWARZY” to pierwsza myśl, 

byłbym niezadowolony, chociaż nie raz przygotowanych na ten cel. Wystawiałem która przychodzi mi do głowy jak myślę 
mogłoby być lepiej. swoje prace w ubiegłym roku dwukrotnie o Tobie – powiedz, co to hasło oznacza? - Gdzie znajduje się Twój warsztat?

w domu kultury w Leśnej. Pierwszy raz przy To był roboczy tytuł moich prac-rzeźb. W tej Ponieważ w Leśnej nie mam na to miejsca, 
- Co jest dla Ciebie inspiracją do okazji obchodów Święta 3-go Maja, a drugi chwili prawidłowa nazwa to „LEŚNE wszystko robię w Świeciu u rodziców, tam 
tworzenia? w trakcie Kiermaszu Bożonarodzeniowego LUDY”. Ludy – to wiadomo ludzie, twarze, mam swój warsztat, tam jest mój świat. 
Oj bardzo różne rzeczy. Wiele osób pyta, w grudniu. Chciałbym wykonywać swoje a Leśne – od naszej miejscowości – Leśna. Tę W Świeciu mieszka też Pani Krysia, której 
dlaczego moje rzeźby mają takie smutne prace na potrzeby i użytek gospodarstw nazwę wymyśliłem specjalnie dla promocji jestem wdzięczny za to, że dała mi takiego 
twarze? Wpływ mają na to czasy agroturystycznych, restauracji staropolskich naszej gminy. Nazwy te można interpretować „kopniaka” mobilizującego do pracy. 
średniowiecza, które są główną inspiracją. w bardzo różny sposób. Takiego, że moja pasja, zwykła dłubanina - 
Ludzie w tamtej epoce mieli bardzo surowe stała się czymś więcej. I tak od ponad trzech 

- Skąd takie hobby? lat zajmuję się rzeźbiarstwem prawie 
Wszystko zrodziło się dziesięć lat profesjonalnie. Dziś spełniam jedno ze 
temu. Moim „konikiem” były wtedy swoich marzeń. Do pełnej satysfakcji w tym 
ogrody skalne. Przeczytałem wówczas co robię potrzebuję jeszcze jakichś dwóch 
w jakiejś gazecie artykuł o człowieku, miesięcy, aby pracę swoją uprościć 
który był artystą rzeźbiarzem i powiększyć asortyment wykonywanych 
i zajmował się ogrodami. Na jednym produktów. Aby nie zapeszyć - nie będę 
ze zdjęć w tym artykule był ogród mówił o szczegółach. Mała kula śniegowa, 
skalny, a na jego środku stała rzeźba która zaczęła się toczyć, robi się coraz 
twarzy z kamienia. Potężny głaz, większa… Okazuje się, że zwiększa się 
w którym wyrzeźbione były oczy, usta, zapotrzebowanie na tego typu przedmioty. 
twarz. Postanowiłem wtedy, że też 
zrobię taką rzeźbę, ale zacząłem się - Można utrzymać się z rzeźbiarstwa?
zastanawiać jakiego materiału do tego Niestety, jeszcze nie, z samych rzeźb nie. To 
użyję. Ponieważ kamień jest bardzo co robię sprawia mi ogromną przyjemność, 

oblicza twarzy. Jedną z inspiracji był film trudnym materiałem i trzeba mieć do jego realizuję się w tym. Mam nadzieję, że 
„Stara Baśń”, dzięki któremu powstały różne obróbki odpowiednie narzędzia pomyślałem, w przyszłości rozwinę swój zakres działania 
motywy do moich mebli w domu. że mógłbym zrobić to w drewnie. A miałem i będę mógł z tego żyć. Mam nawet pewien 
W ubiegłym roku byłem w Zamku Legend już z nim wcześniej do czynienia. I tak to się plan, ale szczegółów zdradzić jeszcze nie czy karczm, których na naszym terenie jest 
Śląskich Pana Milińskiego w Pławnej. zaczęło. mogę… W każdym razie oprócz twarzy coraz więcej. Dzięki temu mógłbym 
Znajdują się tu rzeźby bardzo wielu artystów, zaczynam robić inne rzeczy, m.in. donice, promować siebie i naszą gminę, na czym 
które zainspirowały mnie do wykonania - Czyli nie jest to pasja, którą pielęgnujesz meble i ozdabiam je robiąc „snycerkę” bardzo mi zależy.
wielu rzeczy. To co tam zobaczyłem głęboko od dzieciństwa? [artystycznie rzeźbiony w drewnie element Posiadam również kilka blogów, np. 
wryło mi się w pamięć. Myślę, że dla Nie (uśmiech), jest nabyta. W drewnie robię mebla lub wyposażenia wnętrza, np. boazerii. w w w. r z e z b y t w a r z y. b l o g 4 u . p l  c z y  
niejednej osoby zbiór różnych prac, który tam różne rzeczy od ok. 15 lat, a od 10 lat rzeźby. www.lesne-ludy.blog4u.pl, tam można 
jest, może być studnią natchnienia. Często zobaczyć również moje prace.
inspiracje czerpię jadąc samochodem po - Uczyłeś się gdzieś tego fachu?
różnych wioskach. Najlepiej, jeśli wtedy jadę Jestem samoukiem. Wszystko, co robię, co - Masz jeszcze jakieś zainteresowania?
jako pasażer, rozglądam się i różne potrafię, zawdzięczam swojemu uporowi, Ogrody skalne są moją drugą, ale zaniedbaną 
przedmioty bądź wydarzenia są zaczynem do ciężkiej pracy i zamiłowaniu do drewna. z braku czasu pasją. Zamki Piastowskie, 
wykonania rzeźby. Celtowie, Druidzi, Wikingowie to główne 

- Twoje pierwsze dzieło? tematy, które mnie interesują. Lubię oglądać 
- Ile czasu poświęcasz na wykonanie Pierwszą rzeczą jaką stworzyłem była rzeźba filmy w stylu: „Stara Baśń” czy „Władca 
swoich dzieł?twarzy z drzewa jesionowego. Umieściłem ją Pierścienia”, w których szukam natchnienia 
Cały. Wykonanie Rzeźby Twarzy to w ogrodzie mojej działki, którą miałem do pracy.
przynajmniej kilka godziny pracy. Zrobienie w ogródkach działkowych za „Dolwisem” 
Leśnego Luda takiego ok. 1 metra wysokości w Leśnej. Nie wyszła ta rzeźba tak jak - Możesz powiedzieć o sobie, że jesteś 
zajmuje mi od ośmiu do dwunastu godzin. chciałem, ale wstawiłem ją do tego skalnika, artystą ludowym?
A meble potrzebują więcej czasu. Te, które puściłem na nią bluszcz i wyglądała całkiem Wykonuję proste formy w drewnie, które 
mam w domu robiłem ok. 3 miesiące.nieźle. Prawdopodobnie stoi tam do dziś. można nazwać ludowymi. Dążę do tego, aby 

Kilka lat temu jeszcze ją tam widziałem. Od kiedyś móc o sobie tak powiedzieć.
- Czego używasz do pracy, jakich tamtej pory ciągle coś w drewnie rzeźbię.
narzędzi?
Na początku używałem tylko dłuta - jest to - Czy jest jakaś rzeźba, którą wykonałeś 
podstawowy przyrząd. Siekiera też się i jest Ci szczególnie bliska, masz do niej 
przydaje. W chwili obecnej zdarza się, że sentyment?
używam piły motorowej. Wykonaną rzeźbę Nie. We wszystkie prace wkładam dużo pasji, 

- A ja myślę, że już nim jesteś. Życzę 
spełnienia pomysłów, dziękuję bardzo za 
rozmowę.

Rozmawiała: Gabriela Pijanowska

Mariusz Drozdek


